
PROTOKÓŁ  Nr XX.23.2020 

z obrad XX Sesji Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach   

w dniu 28 lutego 2020 r. 

 

 

W obradach sesji udział wzięło 20 radnych, według listy obecności stanowiącej załącznik do niniejszego 

protokołu, Burmistrz Jelcza-Laskowic Bogdan Szczęśniak, Zastępcy Burmistrza: Romuald Piórko i Marek 

Szponar, Skarbnik Miasta i Gminy Elżbieta Harań - Klimek, przedstawiciele rad sołeckich i osiedlowych  

oraz goście zaproszeni na obrady sesji, według listy obecności stanowiącej załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Obrady XX Sesji Rady Miejskiej o godzinie 12.06 otworzyła i prowadziła Przewodnicząca Rady Miejskiej 

Beata Bejda, która na podstawie listy obecności stwierdziła kworum, co stanowi  o prawomocności obrad XX 

Sesji Rady Miejskiej. 

 

Obsługę prawną prowadził Pan Sławomir Boruch - Gruszecki Radca Prawny Urzędu Miasta i Gminy Jelcz-

Laskowice. 

 

- wszystkie wystąpienia zawarte w niniejszym protokole, zostały oddane w pełnym brzmieniu - 

Od. pkt 1 – porządku obrad Sesji. 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – informuję wszystkich uczestników sesji Rady Miejskiej w Jelczu-

Laskowicach, że obrady są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz  

i dźwięk. W związku z tym uczestnictwo w obradach Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach jest 

równoznaczne z wyrażeniem zgody na przetwarzanie danych osobowych w zakresie wizerunku  

i głosu. 

 Informuję również państwa, że w tej chwili na sali jest 18 radnych. Wszystkie uchwały podjęte  

w dniu dzisiejszym będą prawomocne. 

 I przedstawiam państwu porządek obrad XX Sesji: 

1. Otwarcie i zatwierdzenie porządku obrad XX Sesji Rady Miejskiej. 

2. Informacje i komunikaty Przewodniczącej. 

3. Informacja Burmistrza o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami Rady Miejskiej. 

4. Sprawy samorządowe. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu miasta i gminy na 2020 rok. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zwolnień z opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości oraz określenia warunków 

i trybu składania deklaracji za pomocą środków komunikacji elektronicznej. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XLII.311.2013 z dnia 30 grudnia 2013 r. 

w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i  odpłatności za usługi opiekuńcze 

i  specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla 

osób z zaburzeniami psychicznymi. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji celowych ze środków 

budżetu gminy Jelcz-Laskowice na dofinansowanie przedsięwzięć służących ochronie 

powietrza. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem 

lub zarządzającym jest Gmina Jelcz-Laskowice oraz warunków i zasad korzystania z tych 

przystanków. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy części 

holu na parterze budynku Urzędu Miasta i Gminy z dotychczasowym dzierżawcą oraz 

wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy 

dzierżawy. 

12. Sprawozdania z działalności Miejsko-Gminnego Centrum Kultury w Jelczu-Laskowicach 

oraz Miejskiej Biblioteki Publicznej w Jelczu-Laskowicach za 2019 rok. 

13. Informacja o stanie bezpieczeństwa publicznego na terenie Gminy Jelcz-Laskowice. 

14. Wolne wnioski. 

15. Komunikaty organów Gminy. 



 2 
16. Zakończenie obrad XX Sesji Rady Miejskiej. 

 

Czy, w związku z porządkiem obrad, ktoś z państwa chciałby zabrać głos? Pan Burmistrz Bogdan 

Szczęśniak. Proszę. 

Burmistrz Bogdan Szczęśniak – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, chciałbym złożyć wniosek o zmianę 

porządku  obrad XX Sesji Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach. Wnoszę o ujęcie w punkcie 12 

porządku obrad sesji projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

miasta i gminy Jelcz-Laskowice na lata 2020-2028. Oraz drugi wniosek … To byłby punkt 

dwunasty – WPF. 

Natomiast w punkcie 13 porządku obrad sesji projekt stanowiska w sprawie dokumentu pn.: 

Strategiczne Studium Lokalizacyjne Inwestycji Centralnego Portu Komunikacyjnego (SSL). 

I dotychczasowy punkt 12 stanie się punktem 14 i kolejno. 

Z czego wynika ten wniosek tyczący punktu trzynastego? Otóż, Szanowni państwo, otrzymaliśmy 

– nazwijmy to – zapytanie o wyrażenie stanowiska przez samorząd Jelcza-Laskowic. Pozwólcie, 

że odczytam – cytat – „Szanowni państwo, Centralny Port Komunikacyjny Sp. z o.o. uprzejmie 

informuje, że prowadzi proces konsultacji społecznych w zakresie opracowywania projektu 

dokumentu pn.: Strategiczne Studium Lokalizacyjne Inwestycji Centralnego Portu 

Komunikacyjnego (SSL), co zostało podane do publicznej wiadomości na stronach internetowych 

Biuletynu Informacji Publicznej urzędów wojewódzkich oraz w ogólnopolskich dziennikach 

prasowych. Dbając o jak najszersze dotarcie z tą informacją do wszystkich potencjalnie 

zainteresowanych, szczególnie mieszkańców gminy z obszaru objętego analizą, zwracamy się do 

państwa z uprzejmą prośbą o zamieszczenie na stronie internetowej gminy stosownej informacji. 

10 lutego rozpoczęły się konsultacje społeczne dokumentu, który państwu przedkładamy, jest 

celem pierwszego etapu prac planistycznych, mających na celu określenie ram realizacji 

przedsięwzięć służących przebudowie i rozbudowie układu komunikacyjnego naszego kraju, w tym 

wyznaczenie korytarzy, w których będą usytuowane nowe inwestycje kolejowe i drogowe związane 

z projektem Centralnego Portu Komunikacyjnego. Opracowany dokument będzie stanowił 

podstawy do dalszych prac studyjno-projektowych zmierzających do realizacji ww. przedsięwzięć. 

Wszystkie osoby zainteresowane zgłoszeniem swoich uwag do projektu ww. dokumentu mogą 

wziąć udział w konsultacjach, zgodnie z treścią obwieszczenia, do dnia 10 marca br. włącznie.” 

To tyle uzasadnienia. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Czy ktoś z państwa jeszcze chciałby zabrać głos  

w sprawie proponowanego porządku obrad? Nie widzę. To w takim razie, proszę państwa, te 

punkty, które zostały zgłoszone w dniu dzisiejszym, będziemy głosować osobno i później cały 

porządek obrad.  

 Dobrze. Usłyszałam taką podpowiedź od pań z Biura Rady, że głosujemy te dwa wnioski, 

ponieważ Burmistrz … Jeden wniosek, a dwa punkty: nr 12 i 13, jako jedno głosowanie i później 

cały porządek obrad. Zanim do tego przystąpimy to ja bym prosiła o potwierdzenie obecności na 

sesji. 

 Bardzo dziękuję. Proszę państwa, w tej chwili na sali jest 20 radnych, jedna osoba jest nieobecna.  

I w związku z tym, o czym mówił pan Burmistrz, o tym aby zmienić porządek obrad, dodać te 

dwa punkty, które zostały … treść ich została odczytana. Poddaję pod głosowanie przyjęcie do 

porządku obrad punktu nr 12 i 13 w brzmieniu jak usłyszeliśmy kiedy pan Burmistrz Szczęśniak 

to odczytywał. Kto z państwa radnych jest za tym proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto 

jest przeciw proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się wstrzymał proszę podnieść rękę  

i nacisnąć przycisk. 

 

W sprawie przyjęcia wniosku dotyczącego ujęcia:  

1) w punkcie 12 porządku obrad sesji projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej miasta i gminy Jelcz-Laskowice na lata 2020-2028;  

2) w punkcie 13 porządku obrad sesji projektu stanowiska w sprawie dokumentu pn.: Strategiczne 

Studium Lokalizacyjne Inwestycji Centralnego Portu Komunikacyjnego (SSL).  

Dotychczasowy punkt 12 stanie się punktem 14 i kolejno - głosowano w następujący sposób: 

 

  za -           20 (jednogłośnie) 

  - wniosek został przyjęty – 

 

I w tej chwili zatwierdzimy cały porządek obrad XX Sesji Rady Miejskiej. Kto z państwa radnych 

jest za przyjęciem całego porządku obrad proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku. Kto 
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jest przeciw proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się wstrzymał proszę podnieść rękę  

i nacisnąć przycisk. 

 

W sprawie przyjęcia porządku obrad XX Sesji Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach głosowano  

w następujący sposób: 

 

  za -           20 (jednogłośnie) 

   

Porządek obrad XX Sesji Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach został przyjęty i przedstawia się 

następująco: 

 

1. Otwarcie i zatwierdzenie porządku obrad XX Sesji Rady Miejskiej. 

2. Informacje i komunikaty Przewodniczącej. 

3. Informacja Burmistrza o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami Rady Miejskiej. 

4. Sprawy samorządowe. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu miasta i gminy na 2020 rok. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zwolnień z opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości oraz określenia warunków i trybu składania 

deklaracji za pomocą środków komunikacji elektronicznej. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XLII.311.2013 z dnia 30 grudnia 2013 r. w sprawie 

szczegółowych warunków przyznawania i  odpłatności za usługi opiekuńcze i  specjalistyczne usługi 

opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami 

psychicznymi. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji celowych ze środków budżetu gminy 

Jelcz-Laskowice na dofinansowanie przedsięwzięć służących ochronie powietrza. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub 

zarządzającym jest Gmina Jelcz-Laskowice oraz warunków i zasad korzystania z tych przystanków. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy części holu na 

parterze budynku Urzędu Miasta i Gminy z dotychczasowym dzierżawcą oraz wyrażenia zgody na 

odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta i gminy Jelcz-Laskowice 

na lata 2020-2028. 

13. Podjęcie stanowiska w sprawie dokumentu pn.: Strategiczne Studium Lokalizacyjne Inwestycji 

Centralnego Portu Komunikacyjnego (SSL). 

14. Sprawozdania z działalności Miejsko-Gminnego Centrum Kultury w Jelczu-Laskowicach oraz 

Miejskiej Biblioteki Publicznej w Jelczu-Laskowicach za 2019 rok. 

15. Informacja o stanie bezpieczeństwa publicznego na terenie Gminy Jelcz-Laskowice. 

16. Wolne wnioski. 

17. Komunikaty organów Gminy. 

18. Zakończenie obrad XX Sesji Rady Miejskiej. 

Od. pkt 2 – porządku obrad Sesji. 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – przechodzimy do punktu nr 2: Informacje i komunikaty Przewodniczącej. 

Chciałam państwa poinformować, że odbyła się uroczystość „Wzorowy Uczeń” w Publicznej 

Szkole nr 2. W uroczystości tej uczestniczyli Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej pan Krzysztof 

Woźniak i pan Ireneusz Stachnio. Tak że dziękuję panom Wiceprzewodniczącym, że 

reprezentowali Radę Miejską. 

I druga uroczystość, w której w imieniu Rady Miejskiej brał udział pan Wiceprzewodniczący 

Ireneusz Stachnio, to było uroczyste otwarcie Centrum Terapeutyczno-Rehabilitacyjnego  

w Oławie 21 lutego, czyli niedawno. Relację z tej uroczystości mogliśmy przeczytać również  

w gazecie „Wiadomości Oławskie”. 

Informuję państwa, bo takie pytanie było na komisji, że sesja w marcu będzie dwudziestego 

siódmego. Na komisji również informowałam o koncercie TOSIexpress 1 marca, w niedzielę, od 

godz. 11.00. 
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I, proszę państwa, w dniu dzisiejszym otrzymaliśmy od pani Dyrektor Doroty Miś-Hanys 

zaproszenia na uroczyste otwarcie wystawy „Jelczańskie HERstorie”. Wernisaż wystawy 8 marca, 

o godz. 17.30 w Centrum Kultury Jelcz-Laskowice, I piętro w Centrum Sportu i Rekreacji. Bardzo 

dziękujemy za zaproszenia. 

 Ja mam tyle komunikatów. 

Od. pkt 3 – porządku obrad Sesji. 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – przechodzimy do punktu nr 3: Informacja Burmistrza o działaniach 

podejmowanych pomiędzy sesjami Rady Miejskiej. 

 Oddaję głos panu Burmistrzowi Bogdanowi Szczęśniakowi. 

Burmistrz Bogdan Szczęśniak – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Szanowni państwo, poinformuję państwa 

o ważniejszych decyzjach wydanych w formie zarządzeń Burmistrza. I tak, został ogłoszony 

otwarty konkurs ofert na realizację zadań publicznych określonych w Programie współpracy  

z organizacjami pozarządowymi i podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 

kwietnia roku 2003 o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, na rok 2020. W ślad za 

tym powołałem komisję konkursową w składzie: 

- Przewodniczący – pan Marek Szponar, 

- Członek – pani Alicja Zegar – pracownik Urzędu, 

- kolejnym Członkiem jest pan Aleksander Bajsarowicz – przedstawiciel Miejsko-Gminnego 

Zrzeszenia LZS z siedzibą w Jelczu-Laskowicach, 

- kolejnym Członkiem jest pan Piotr Piechota – przedstawiciel Towarzystwa Siatkarskiego 

„VOLLEY” z siedzibą w Jelczu-Laskowicach, 

- oraz pan Krzysztof Bochnia – przedstawiciel Stowarzyszenia „Tęcza” z siedzibą w Jelczu-

Laskowicach. 

Ponadto Gmina Jelcz-Laskowice nie skorzystała z prawa pierwokupu nieruchomości gruntowej  

o powierzchni 887 m
2
 za kwotę 36.000 zł, położonej w Nowym Dworze. Również Gmina nie 

skorzystała z pierwokupu działki o powierzchni 1,8 ha, Nowy Dwór, kwota 40.000. 

Dalej, również Nowy Dwór, powierzchnia 1,999 ha, za cenę 815.000 zł. Dalej, nie skorzystaliśmy 

z pierwokupu, działka w Miłoszycach, powierzchnia 1.716 m
2
, kwota 95.000 zł. Dalej, nie 

skorzystaliśmy z pierwokupu, działka również położona w Miłoszycach, powierzchnia 1.125 m
2
, 

kwota 101.250 zł. Nie skorzystaliśmy z pierwokupu, działka położona w Dziuplinie, powierzchnia 

1.004 m
2
, wartość transakcji 80.900 zł. Również działka położona w Dziuplinie, powierzchnia taka 

sama 1.004 m
2
, wartość transakcji 84.200 zł.  

Ponadto został, zarządzeniem Burmistrza, opracowany, zatwierdzony plan dofinansowania form 

doskonalenia zawodowego nauczycieli szkół i przedszkoli prowadzonych przez Gminę Jelcz-

Laskowice, zwanych dalej nauczycielami. Środki na dofinansowanie form doskonalenia 

zawodowego nauczycieli, zwanych dalej dofinansowaniem, zostały wyodrębnione w budżecie 

Gminy na rok 2020 w wysokości 108.360 zł. Dofinansowanie przyznaje się w pierwszej 

kolejności nauczycielowi doskonalącemu się zawodowo zgodnie z potrzebami zatrudniającej go 

szkoły lub przedszkola. 

I chciałem państwa poinformować, że w dniu 25 lutego br. została podpisana umowa na 

dofinansowanie budowy żłobko-przedszkola w Jelczu-Laskowicach jako demonstracyjnego 

budynku użyteczności publicznej. Rozpoczęcie realizacji koniec kwietnia br., zakończenie 

planowane koniec grudnia roku 2021. Wartość projektu 9.216.000 zł, wartość dofinansowania 

stanowi kwotę 5.722.000 zł – to już tak w zaokrągleniu podaję. 

I, proszę państwa, również został złożony wniosek – dzisiaj go podpisałem – dotyczący poprawy 

bezpieczeństwa na przejściach dla pieszych w obrębie skrzyżowań o dużym natężeniu ruchu  

w Jelczu-Laskowicach. To co kiedyś mówiliśmy na sesji, że chcemy jeszcze w sumie doświetlić 

pięć skrzyżowań to będzie dziesięć lamp. Wartość realizacji zadania - kosztorysowa oczywiście – 

134.776 zł. Wnioskujemy o dofinansowanie 49,71%, czyli o kwotę 60.000 zł i środki własne 

67.776 zł. W związku z zaplanowanym złożeniem wniosku, bo dzisiaj go podpisałem, ale jeszcze 

formalnie nie dotarł do pana Wojewody, zostanie wprowadzona autopoprawka do projektu 

uchwały w sprawie zmian budżetu miasta i gminy Jelcz-Laskowice na rok 2020. Tak na 

marginesie chcę przypomnieć, że maksymalna kwota dofinansowania na tego typu zadania to jest 

kwota 100.000 zł. W ubiegłym roku, nie wiem czy państwo pamiętacie, też otrzymaliśmy 

dofinansowanie na te doświetlenie kilku skrzyżowań przy Oławskiej. Ponadto planowane są 

kolejne wnioski na dofinansowanie. Jeden tyczy konserwacji rowów melioracyjnych. Nabór jest 
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do 13 marca br. Możliwość dofinansowania w wysokości do 35.000 zł. Ponadto nabór wniosków 

tyczący odnowy wsi dolnośląskiej upływa 17 marca. Jest to możliwość dofinansowania  

w wysokości do 30.000 zł i planowane zadania: rekultywacja zbiornika retencyjnego w Miłocicach 

wraz z zagospodarowaniem terenów zielonych. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję. Głos oddaję panu Burmistrzowi Romualdowi Piórko. 

Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, w okresie od ostatniej sesji do 

dzisiejszej Burmistrz wydał 39 zaświadczeń o przeznaczeniu działki w planie miejscowym lub w 

studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego, a także 2 wypisy i wyrysy 

z planów miejscowych. W tym okresie wydano również 21 decyzji o warunkach zabudowy i 3 

decyzje o ustaleniu lokalizacji inwestycji celu publicznego.  

I poinformuję państwa jeszcze o przetargach. I tak, proszę państwa, ogłoszony przetarg na 

przebudowę drogi gminnej, łącznika ul. Bożka z ul. Oławską. Przetarg został rozstrzygnięty. 

Zgłosiło się dziewięć firm. Oferta najdroższa to 1.207.417,70, oferta najtańsza spełniająca wymogi 

to 848.700 zł i z tą firmą, która złożyła taką ofertę, została podpisana umowa. Jest to firma  Rocon 

Sp. z o.o., ul. Porcelitowa 13 z Tułowic. Umowa została podpisana, termin realizacji do końca 

września br. Ponadto, proszę państwa, tu już pan Burmistrz mówił o podpisanej umowie na 

dofinansowanie budowy żłobka. Został ogłoszony przetarg w formule zaprojektuj i wybuduj, 

termin składania ofert w tym przetargu to 3 marzec br.. I kolejny ogłoszony przetarg, budowa sieci 

wodociągowej w Jelczu-Laskowicach na terenach przeznaczonych na cele przemysłowe. Jest to 

wodociąg wzdłuż ul. Zachodniej i ul. Inżynierskiej. I tu termin składania ofert upływa 13 marca br. 

Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Oddaję głos panu Burmistrzowi Markowi Szponarowi. 

Z-ca Burmistrza Marek Szponar – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, chciałbym państwa poinformować  

o wynikach otwartego konkursu ofert na realizację zadań publicznych. Jeśli chodzi o wyniki 

konkursu z dnia 29 stycznia i zadanie: Popularyzacja biegania i innych form aktywnego spędzania 

wolnego czasu poprzez prowadzenie zorganizowanych zajęć sportowych, treningów, 

współzawodnictwa sportowego, propagowanie biegania, zdrowego stylu życia – zostały złożone 

dwie oferty: przez Klub Biegacza „Harcownik” z siedzibą w Jelczu-Laskowicach – przyznana 

dotacja w wysokości 40.000 i Triathlon Jelcz Project w Jelczu-Laskowicach – oferta nie spełniała 

wymogów formalnych. 

 Jeśli chodzi o zadanie: Upowszechnianie gry w koszykówkę poprzez prowadzenie 

zorganizowanych zajęć, treningów i współzawodnictwa sportowego – została złożona jedna oferta 

przez Miejski Klub Koszykarski LZS BLUES z siedzibą w Jelczu-Laskowicach – oferta wymagała 

uzupełnienia.  

 Zadanie: Upowszechnianie gry w piłkę nożną poprzez prowadzenie zorganizowanych zajęć, 

treningów i współzawodnictwa sportowego – jedna oferta złożona przez Miejski Klub Sportowy 

Czarni Huragan Dolomit w Jelczu-Laskowicach, kwota dotacji 160.000. 

 Następne zadanie: Upowszechnianie gry w piłkę nożną wśród dzieci i młodzieży szkolnej poprzez 

prowadzenie zorganizowanych zajęć, treningów i współzawodnictwa sportowego – zostały 

złożone trzy oferty przez: 

- Uczniowski Klub Sportowy Huragan z siedzibą w Minkowicach Oławskich – oferta wymagała 

uzupełnienia; 

- Uczniowski Klub Sportowy Dwójka z siedzibą w Jelczu-Laskowicach – oferta wymagała 

uzupełnienia; 

- i Jelczańska Akademia Piłki Nożnej Orzeł w Jelczu-Laskowicach – przyznana kwota dotacji 

36.000 zł. 

Jeśli chodzi o upowszechnianie gry w piłkę siatkową: prowadzenie zorganizowanych zajęć, 

treningów i współzawodnictwa sportowego – została złożona jedna oferta przez Towarzystwo 

Siatkarskie Volley, wysokość dotacji 125.000. 

Jeśli chodzi o upowszechnianie gry w tenisa stołowego poprzez prowadzenie zorganizowanych 

zajęć, treningów i współzawodnictwa sportowego – jedna oferta złożona przez Miejski Ludowy 

Klub Sportowy "Victoria" z siedzibą w Jelczu-Laskowicach, kwota dofinansowania 70.000. 

Upowszechnianie halowej piłki nożnej poprzez prowadzenie zorganizowanych zajęć, treningów  

i współzawodnictwa sportowego – jedna oferta Stowarzyszenie Kultury Fizycznej KS Orzeł Futsal 

w Jelczu – Laskowicach – oferta wymagała uzupełnienia. 

Zadanie: Upowszechnianie judo poprzez prowadzenie zorganizowanych zajęć, treningów  

i współzawodnictwa sportowego – oferta złożona przez Uczniowski Klub Sportowy Judo  

z siedzibą w Jelczu-Laskowicach – wysokość dofinansowania 11.000 zł. 
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Upowszechnianie kolarstwa poprzez prowadzenie zorganizowanych zajęć, treningów  

i współzawodnictwa sportowego – złożono dwie oferty: poprzez Uczniowski Klub Sportowy Moto 

Jelcz-Laskowice z siedzibą w Jelczu-Laskowicach – dotacja w wysokości 90.000 i Uczniowski 

Klub Kolarski z siedzibą w Jelczu-Laskowicach – oferta wymagała uzupełnienia. 

Jeśli chodzi o upowszechnianie pływania poprzez organizowanie zajęć sportowych, treningów  

i współzawodnictwa sportowego – oferta złożona przez Uczniowski Klub Pływacki Manta  

z siedzibą w Jelczu-Laskowicach – wysokość dotacji 90.000. 

Upowszechnianie pokazów modeli samochodowych poprzez prowadzenie zorganizowanych zajęć, 

treningów i współzawodnictwa sportowego – oferta złożona przez Klub Modelarstwa 

Samochodowego Jelcz Mikrus z siedzibą w Jelczu-Laskowicach – wysokość dotacji 70.000. 

Jeśli chodzi o upowszechnianie sportu poprzez prowadzenie zorganizowanego szkolenia 

sportowego oraz zapewnienia udziału w zawodach sportowych i konkursach różnych dyscyplin – 

złożyło Miejsko – Gminne Zrzeszenie Ludowe Zespoły Sportowe z siedzibą w Jelczu-

Laskowicach, wysokość dotacji 250.000. 

Upowszechnianie sportu wśród dzieci i młodzieży szkolnej poprzez prowadzenie 

zorganizowanych zajęć, treningów, współzawodnictwa sportowego – oferta złożona przez Szkolny 

Związek Sportowy z siedzibą w Jelczu-Laskowicach, wysokość dotacji 65.000 zł. 

Wysoka Rado, jeśli chodzi o postępowanie z dnia 5 lutego i zadanie: Upowszechnianie gry w 

koszykówkę poprzez prowadzenie zorganizowanych zajęć, treningów, współzawodnictwa 

sportowego – oferta złożona przez Miejski Klub Koszykarski LZS Blues z siedzibą w Jelczu-

Laskowicach, wysokość dotacji 40.000 zł. 

Upowszechnianie gry w piłkę nożną wśród dzieci i młodzieży szkolnej poprzez prowadzenie 

zorganizowanych zajęć, treningów i współzawodnictwa sportowego – dwie oferty złożone: Przez 

Uczniowski Klub Sportowy Huragan z siedzibą w Minkowicach Oławskich – wysokość dotacji 

10.000 i Uczniowski Klub Sportowy Dwójka z siedzibą w Jelczu-Laskowicach  - 38.000. 

Upowszechnianie halowej piłki nożnej poprzez prowadzenie zorganizowanych zajęć, treningów  

i współzawodnictwa sportowego – oferta złożona przez Stowarzyszenie Kultury Fizycznej KS 

Orzeł Futsal w siedzibą w Jelczu-Laskowicach – wysokość dotacji 200.000 zł. 

Upowszechnianie Kolarstwa poprzez prowadzenie zorganizowanych zajęć, treningów  

i współzawodnictwa sportowego – złożona oferta przez Uczniowski Klub Kolarski z siedzibą w 

Jelczu-Laskowicach, wysokość dotacji 20.000 zł. 

Już ostatnie posiedzenie z dnia 17 lutego i tutaj, jeśli chodzi o zadanie o nazwie: Rehabilitacja 

dzieci i młodzieży niepełnosprawnej z terenu miasta i gminy Jelcz-Laskowice – zostały złożone 

trzy oferty poprzez: 

- Stowarzyszenie Pomocy Dzieciom Tęcza z siedzibą w Oławie – wysokość dotacji 31.768 zł; 

- przez Fundację Pomaluj mi Świat z siedzibą w Oławie – brak dotacji; 

- i przez Klub Młodzieży Niepełnosprawnej Wrotka z siedzibą w Jelczu – Laskowicach – oferta 

została złożona po terminie. 

Wysoka Rado, jeśli chodzi o zadanie o nazwie: Prowadzenie działalności edukacyjnej oraz 

krzewienie trzeźwości wśród mieszkańców miasta i gminy Jelcz-Laskowice – oferta została 

złożona przez Stowarzyszenie Abstynenckie Tęcza z siedzibą w Jelczu-Laskowicach, wysokość 

dofinansowania – dotacji 25.000 zł. 

Zadanie: Prowadzenie poradnictwa rodzinnego dla mieszkańców miasta i gminy Jelcz-Laskowice 

– oferta złożona przez: 

- Rzymskokatolicką Parafię pw. Stanisława Biskupa i Męczennika; 

- Specjalistyczną Poradnię Rodzinną z siedzibą w Jelczu-Laskowicach – wysokość dotacji 

20.000 zł. 

Jeśli chodzi o wspieranie rodzin: Integracja społeczności lokalnej poprzez organizowanie spotkań, 

pikników, zajęć i warsztatów dla mieszkańców miasta i gminy Jelcz-Laskowice – Stowarzyszenie 

Łączymy Pokolenia z siedzibą w Miłocicach – wysokość 10.000 zł. 

I w zakresie działań w zakresie kultury, sztuki i ochrony dziedzictwa narodowego – zadanie: 

Wspieranie inicjatyw kulturalnych i turystycznych mających na celu aktywizację, integrację 

seniorów z terenu miasta i gminy Jelcz-Laskowice – oferta złożona przez Polski Związek 

Emerytów, Rencistów i Inwalidów reprezentowany przez Zarząd Rejonowy w Jelczu-

Laskowicach – kwota przyznanej dotacji 10.000 zł. 

Dziękuję za uwagę. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Czy po tych informacjach ktoś z państwa radnych 

chciałby zabrać głos? Nie widzę. W takim razie, proszę państwa, przechodzimy do kolejnego 

punktu. 
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Od. pkt 4 – porządku obrad Sesji. 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – punkt nr 4: Sprawy samorządowe.  

 Czy w tym punkcie ktoś z państwa chciałby zabrać głos? Pan radny Robert Jadczak, później pan 

radny Jacek Załubski. Proszę bardzo. 

Radny Robert Jadczak – dziękuję za udzielenie głosu. Szanowni państwo, panowie burmistrzowie, chciałem się 

przypomnieć ze sprawą, która już była kilkakrotnie podejmowana. Po ostatniej rozmowie z panem 

kierownikiem Drożdżalem ustalono, że po nowym roku  mamy się przypomnieć, więc się 

przypominam. Panie Burmistrzu, jak by pan mógł użyć swoich możliwości i jakoś zadziałać, 

chodzi o nasze rondo, miało być obsadzone po nowym roku, więc przypominam. Zimy chyba już 

nie będzie, więc myślę, że można by już pomału rozpocząć działania. Teraz tak, przejście dla 

pieszych wyniesione na wysokości cmentarza – też ten temat miał być ruszony, to osobiście mi 

nawet pan Wojciech obiecał, że po nowym roku się tym zajmiemy. Mamy już właściwie prawie 

marzec, więc można by już – myślę – tę sprawę też rozpocząć, bo to pewnie trochę potrwa, więc to 

wyniesione przejście dla pieszych na wysokości cmentarza. I trzecia sprawa, także w pasie  

ul. Wrocławskiej kosze na śmieci. I tutaj też pan Wojciech Drożdżal obiecał, że nam to zrobi, 

zamontuje po nowym roku. Więc to są te trzy sprawy. I czwarta – wiem, bo rozmawialiśmy 

ostatnio z Burmistrzem Piórko, że lada moment będzie przetarg na wykonawcę wiosennego 

remontu tych dróg, natomiast no wiadomo trzeba swoje poczekać. Natomiast chciałem zwrócić 

uwagę, że są cztery ulice, które naprawdę szczególnie wymagają takiej natychmiastowej 

interwencji, chociaż cokolwiek. Byłem tam zobaczyć i na niektórych się po prostu nie da przejść, 

są takie duże kałuże, że no na piechotę się nie da przejść. I to jest ul. Wiśniowa, Czereśniowa, 

Długa i Malczewskiego. One wszystkie, tak naprawdę ulice gruntowe u nas wymagają, ale myślę, 

że tu można jeszcze chwilę poczekać, natomiast te cztery to tam jest stan w tej chwili 

katastrofalny. Tak że jeżeli można by było jakiekolwiek działania tak na już skierować to będę 

wdzięczny. I to wszystko, dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Burmistrz Romuald Piórko. Proszę. 

Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, ja się odniosę tylko tu do remontu 

dróg szutrowych. No nie można w części, bo musi być organizowany przetarg. Nie wolno dzielić 

zamówienia publicznego. I to, że stan dróg jest taki, jaki jest, to ja doskonale wiem. Nie można 

tego również robić w takich warunkach pogodowych jak jest, bo będzie tylko gorzej proszę 

państwa. Tak, że jesteśmy na etapie przygotowania przetargu, w marcu przetarg będzie 

rozstrzygnięty i będziemy jak co roku to realizować. Tak że tu nie ma takiej możliwości, że ja 

mogę zlecić cztery drogi, ogłosić przetarg znowu cztery, to jest sumowanie wydatków w danym 

paragrafie, tak że tego nam robić nie wolno i to może nie wszyscy rozumieją, ale takie są przepisy. 

Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – pan radny Jacek Załubski. Proszę. 

Radny Jacek Załubski – dziękuję bardzo. Pani Przewodnicząca, panowie burmistrzowie, Szanowni państwo 

radni i Szanowni goście, ja mam trzy tematy i jeden temat z zapytaniem do pana Burmistrza i dwie 

takie krótkie informacje. Otóż, w dniach 21 i 23 lutego 2020 r. w Warszawie odbyły się finały 

Młodzieżowych Mistrzostw Polski w Futsalu do lat 18. I tutaj zapewne wszyscy państwo wiedzą, 

że nasza lokalna drużyna, czyli KS Acana Orzeł Jelcz-Laskowice  do lat 18 zdobyła brązowy 

medal tychże Mistrzostw Polski. Bardzo trudny turniej, szesnaście najlepszych drużyn z całego 

kraju. Turniej był poprzedzony oczywiście trzema turniejami eliminacyjnymi. I zwracam się  

z zapytaniem do pana Burmistrza, z prośbą dotyczącą naszej uchwały Rady Miejskiej, która 

została przyjęta w zeszłym – bodajże - roku lub w 2018, tutaj inicjatorem był pan radny Michał 

Pakosz, dotycząca wynagradzania sportowców. Tylko ta uchwała dotyczy indywidualnych 

osiągnięć sportowców. Uważam, że drużyny takie jak – nie ma znaczenia jakie drużyny – 

wszystkie drużyny, które zdobywają medale mistrzostw Polski, warto byłoby aby zostały też 

docenione i uchwała … fajnie by było aby uchwała ta została powiększona, rozbudowana również 

o zespoły. Warto nadmienić też fakt, że połowa drużyny, czyli połowa z dziesięciu chłopaków, jest 

mieszkańcami naszej gminy Jelcz-Laskowice, no i tutaj zmagania w turnieju, zmagania drużynowe 

są naprawdę trudne, bo tutaj już nie idzie tylko o indywidualne zdolności i talent jednego 

zawodnika, ale cała drużyna. Tak że prosiłbym pana Burmistrza o rozważenie takiej możliwości 

aby rozbudować naszą uchwałę o nagrody dla drużyn również – to pierwsze.  

 Drugi temat, może zacznę go w ten sposób od takiego hasła: „Jedz, dziel się i częstuj, nie marnuj 

jedzenia”. Żyjemy w czasach gdzie bardzo dużo jedzenia jest marnowane, w związku z tym z 

inicjatywy, która powstała w 2016 r., z inicjatywy roku, które zauważyły bardzo dużo 

marnowanego jedzenia, osoby te utworzyły Foodsharing Polska, czyli publiczne jadłodzielnie. 
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Chciałem państwa wszystkich poinformować, że taka publiczna jadłodzielnia w przeciągu kilku 

dni powstanie również u nas w Jelczu-Laskowicach, będzie się mieściła przy Centrum Sportu  

i Rekreacji, na dworze, w miejscu ogólnodostępnym. Na czym to polega? Jadłodzielnia – ja sobie 

pozwolę zacytować tutaj z takiej karty informacyjnej Foodsharing Polska: „Jadłodzielnia to słowo, 

inicjatywa powstała w 2016 r. z inicjatywy osób, które postanowiły rozwiązać problem 

marnowania jedzenia. Ideą jest prowadzenie jadłodzielni jako miejsca neutralnych politycznie, 

ideologicznie, a także jako oddolnych inicjatyw obywatelskich.” Będzie to, Szanowni państwo, 

polegało na tym, że osoby, które mają produkty, którym kończy się termin przydatności do użycia, 

mają świadomość i wiedzą, że tych produktów nie zużyją, mogą do takich jadłodzielni – 

publicznej lodówki odstawić. Osoby potrzebujące, które dowiedzą się o takiej możliwości, będą  

z tego korzystały. Na terenie kraju, w wielu miejscowościach takich jadłodzielni publicznych jest 

bardzo dużo. Ona będzie specjalnie oklejona, będzie to duża lodówka przeszklona – tak jak 

wspomniałem – w miejscu publicznym i każdy, który ma nadmiar jedzenia – jedzenie może być 

również przygotowane własnoręcznie – może do tej jadłodzielni odstawić. I tu mam prośbę do 

wszystkich państwa, gości, do państwa radnych aby taką informację zacząć już rozpowszechniać. 

Ta jadłodzielnia, tak jak wspomniałem, będzie stała przy Centrum Sportu i Rekreacji. Każda 

jadłodzielnia będzie miała swoich opiekunów, tak samo będzie u nas w gminie, czyli będą to 

osoby, które będą w pierwszym okresie na pewno często zaglądały do tej lodówki, uprzątały 

produkty, które straciły termin ważności. Tak samo osoby, które dostarczają jedzenie do tych 

jadłodzielni również będą miały taki obowiązek. Na jadłodzielni będzie obszerny regulamin, 

ogólne zasady stosowania się do tych jadłodzielni, tak że naprawdę bardzo zachęcam wszystkich 

państwa radnych do rozpowszechniania tej informacji. Powstaną też specjalne wydarzenia na 

Facebooku, poprosimy też na pewno lokalne prasy żeby taka informacja się pojawiła. I, Szanowni 

państwo, jeszcze jedna informacja, przed chwileczką dostałem wiadomość, a też byłem w tę 

sprawę – można powiedzieć w cudzysłowie – „zamieszany”, otóż chciałem powrócić do wydarzeń 

z 12 stycznia tego roku, czyli do 28 Finału WOŚP, gdzie byłem szefem tutaj naszego lokalnego 

sztabu. Przed godziną dwunastą dostałem oficjalne rozliczenie zbiórki i chciałem o tym państwa 

poinformować. Otóż oficjalna zbiórka, która miała miejsce tutaj do puszek, kwota zebrana jest to 

89.996,39 zł, oprócz tego 1.980,51 zł z aukcji Allegro i 2.420 zł z e-skarbonek, łącznie dało to 

kwotę 94.396,90 zł. Dziękuję bardzo za uwagę. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Ad vocem do wypowiedzi pana radnego pan 

Wiceprzewodniczący Rady Ireneusz Stachnio. 

V-ce Przewodniczący R.M. Ireneusz Stachnio – panie Burmistrzu, pan radny Załubski zaproponował aby 

zmienić uchwałę dotyczącą przyznawania nagród, rekompensat dla osób, które odniosły sukces 

sportowy i rozsławiły naszą gminę. Pana Burmistrza na ostatniej sesji nie było w tym momencie, 

kiedy ja proponowałem żeby rozszerzyć jeszcze o inne dziedziny, nie tylko sportowe, ale także 

artystyczne albo naukowe tam, gdzie nasi mieszkańcy naszej gminy reprezentują nas gdzieś nawet 

poza terenem, poza naszym państwem. Takim przykładem był, ostatnio uhonorowany przez pana, 

pan Bartek D.. Myślę, że takie osoby także powinny być albo w tej uchwale, którą pan Burmistrz 

myślę, że zmieni, albo w nowej uhonorowane. Przypomnę państwu, że chyba w tamtej kadencji 

także uhonorowaliśmy naszych uczniów, którzy odnieśli sukces międzynarodowy, byli to 

uczniowie z Gimnazjum nr 2 w Jelczu-Laskowicach. Oczywiście oni tam reprezentowali już inne 

swoje szkoły, ale no są od nas i odnieśli sukces międzynarodowy dotyczący, m.in. związany z 

astronomią, z kosmosem, z projektowaniem maszyn i to ci uczniowie młodzi siedemnasto – 

szesnastoletni. Myślę, że dla nich także pan Burmistrz powinien, dla tych osób, może nie dla tych 

konkretnych, ale już dla przyszłego pokolenia, taką formę uhonorowania finansową no powinien 

gdzieś ująć to. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Burmistrz Bogdan Szczęśniak. 

Burmistrz Bogdan Szczęśniak – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Szanowni państwo, tu jakby mamy dwa 

różne obszary. Pierwsza kwestia to nagrody za osiągnięcia sportowe – to jest wymierne: pierwsze 

miejsce, drugie, trzecie. Tutaj nie kwestionuje się, że tak powiem zasad kwalifikacji przyznania 

nagrody, bo miejsce jest jednoznaczne i nie podlega dyskusji. Co do pana Bartka D., czy tych 

młodych panów z gimnazjum, to były nagrody ale niepieniężne tylko wyróżnienia. Natomiast to 

co pan sugeruje, czy w obszarze kultury, czy sztuki, no ciężko to jest zwymiarować. Sport się da, 

natomiast kultura, sztuka, ja bym się nie podjął bo to ciężko, może być nieobiektywne, takie mam 

wrażenie. Natomiast co do nagród finansowych dla drużyn sądzę, że na najbliższej sesji przygotuję 

projekt uchwały. Dziękuję bardzo. 

 Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję. Do dyskusji zgłosił się pan radny Julian Kozłowski. Proszę 

bardzo. 
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Radny Julian Kozłowski – dziękuję pani Przewodnicząca. Wysoka Rado, panowie burmistrzowie, ja mam dwie 

sprawy. W nawiązaniu do wypowiedzi pana radnego Jadczaka chciałbym zerknąć na nasze ronda 

nie jako problem, żebyśmy spojrzeli na to nie jako problem tylko jako szansę, ponieważ jeżdżąc 

po Polsce często widzimy te ronda, które są świetnie zagospodarowane, które troszeczkę mówią o 

miejscowości, o regionie itd.. I tutaj można by było pomyśleć nad tym żeby te nasze ronda, 

załóżmy w Miłoszycach, żeby w jakiś sposób identyfikowały tę miejscowość, żeby to nie było 

kolejne rondo jakich jest tysiące w Polsce, tylko żeby ktoś, wjeżdżając do Miłoszyc, z czymś tę 

miejscowość kojarzył – nie wiem, może to być nawiązanie do historii, czy do czegokolwiek, czy 

nawet pod względem artystycznym jakaś rzeźba, czy cokolwiek żeby ono się z czymś kojarzyło, 

żebyśmy nie byli kolejną taką anonimową, nijaką gminą – to jest jedna sprawa. 

 Druga sprawa. Chciałem zapytać pana Burmistrza o Centralny Rejestr Umów. Nie wiem czy 

państwo wiedzą o co chodzi. Jest coś takiego, gmina zobowiązana jest do prowadzenia 

Centralnego Rejestru Umów. Wszystkie umowy, które są zawierane, są w odpowiednim spisie  

i dostęp do tych informacji jest jawny zarówno nas, jako radnych, jak i obywatela, tylko trzeba po 

to wystąpić. Część gmin publikuje te dane w interenecie i to sporo, bo np., jak sprawdziłem, 

Gmina Czernica, Siechnice, Kąty Wrocławskie, Wrocław. Wchodząc na stronę internetową można 

zobaczyć jakie umowy zostały zawarte, z kim zostały zawarte, jeżeli to jest podmiot gospodarczy 

to jest nazwa firmy plus NIP, jeżeli to jest osoba fizyczna to jest napisane: osoba fizyczna, umowa 

o dzieło, załóżmy – nie wiem – prowadzenie zajęć muzycznych czy coś takiego. Bo na tej sali też 

już mieliśmy takie różne dziwne tłumaczenie o jakichś tajemnicach handlowych itd., więc pytanie 

do Burmistrza czy taki rejestr umów u nas się pojawi? Najprawdopodobniej będzie za chwilę to 

obowiązek ustawowy, bo to ma obejmować także spółki Skarbu Państwa i spółki gdzie samorządy 

mają większość. I problem się rozbija o spółki Skarbu Państwa, bo tam nie wszystkie informacje 

powinny być jawne. W przypadku spółek powołanych przez samorząd to absolutnie nie ma żadnej 

tajemnicy, tam nie powinno być nawet. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję. Pan Burmistrz Bogdan Szczęśniak. Proszę. 

Burmistrz Bogdan Szczęśniak – w kwestii pierwszego stwierdzenia, czy pytania, pana radnego Kozłowskiego to 

myślę, że to jest kompetencja Rady Sołeckiej w Miłoszycach żeby nie ingerować tu z Urzędu, bo 

nie wolno tego robić, przynajmniej nie wypada. 

 Natomiast w kwestii drugiej, Centralnego Rejestru Umów, faktem jest, że nasza Gmina jeszcze go 

nie umieszcza w internecie. Natomiast taki rejestr jest, że tak powiem, w formie pisemnej. Nota 

bene, w przyszłym tygodniu mija termin wysłania informacji do Prezesa Urzędu Zamówień 

Publicznych, to jest ustawowy obowiązek. Natomiast tutaj żeśmy się zastanawiali z panią 

Skarbnik czy w najbliższym czasie mimo, że – to co powiedział pan radny – nie jest to ustawowy 

obowiązek, wprowadzić taki rejestr, tak że sprawa – nazwijmy to – toczy się. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Do dyskusji zgłosił się pan radny Tadeusz Babski. Proszę. 

Radny Tadeusz Babski – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, ul. Oławska jest główną ulicą naszego miasta – 

tak można powiedzieć. Wielu mieszkańców nawet nie wie, że to jest droga powiatowa. Mam też 

takie pytanie do pana Burmistrza czy nie rozważał przejęcia od Starostwa Powiatowego, a wiele 

takich gmin jak nasza, czyli mniejsze, większe, przejmuje drogi powiatowe. Dlaczego by to nam 

pomogło? Przede wszystkim droga ta wymaga dużej rozbudowy, miasto się rozwija i czy nie 

powinniśmy się, jako samorząd, władze miasta, zastanowić czy tę drogę nie należałoby przejąć od 

Starostwa by ją szybciej zmodernizować? Po prawej i po lewej, jak się jedzie do Jelcza, na osiedle, 

widać jak powstają nowe inwestycje. To jest moje takie jedno pytanie.  

I kolejne pytanie odnośnie inwestycji. Na jakim etapie są inwestycje dotyczące rozbudowy szkoły 

w Miłoszycach, łącznik pomiędzy ul. Bożka a Oławską i cztery zadania budżetu obywatelskiego 

na ten rok, dwa wiejskie i dwa miejskie – na jakim są etapie. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Burmistrz Romuald Piórko. 

Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, przejęcie ul. Oławskiej od 

Starostwa Powiatowego z punktu widzenia ekonomicznego jest w ogóle niezasadne. Mamy póki 

co dobre układy ze Starostwem jak i z Powiatowym Zarządem Drogowym i tę ul. Oławską wolniej 

czy szybciej przebudowujemy. Ja już państwu mówiłem, na stronie wisi koncepcja przebudowy  

ul. Oławskiej z zatokami autobusowymi, z rondem, z poszerzeniami, z pasami lewoskrętu od 

skrzyżowania z ul. Wrocławską do istniejącego ronda przy Alei Wolności. Taka koncepcja jest. 

Dzisiaj jest opracowywany, mamy oczywiście w budżecie pieniądze na współfinansowanie 

projektu budowy ronda na skrzyżowaniu Oławskiej z Belgijską, ten projekt się już realizuje. I, jak 

dobrze pamiętam, w maju będzie składany wniosek do Funduszu Dróg Samorządowych o 

dofinansowanie. I tutaj my, jako Gmina, proszę państwa, takie inwestycje w zakresie dróg 

powiatowych realizujemy przypomnę państwu chociażby od najstarszych:  
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- ul. Oleśnicka i droga do granicy powiatu, do Grędziny – 50% dotacja, 24,9% Powiat, który 

jest, że tak powiem, właścicielem tej drogi, 25,1% Gmina, to tylko dlatego żeby była większa 

ilość punktów w zakresie dofinansowania  czy rozpatrywania wniosku;  

- ul. Główna, Miłoszyce, rondo Miłoszyce – proszę państwa, to jest co najmniej pięćdziesiąt 

jak nie 75% poniesionych nakładów przez innych a nie przez samorząd. Gdybyśmy to przejęli 

to gdybyśmy nie …  

Łatwiej jest dostać Powiatowi dofinansowanie z Funduszu Dróg Samorządowych niż Gminie 

proszę państwa. I tutaj, póki co, nie ma powodów żeby to przejmować. No jak byśmy … Ba, 

koszty utrzymania, odśnieżania, zamiatania, to ponosi Powiat proszę państwa. Tak że tutaj nie 

byłoby naprawy, tu nie jest – że tak powiem – interes. Co prawda ona jest centralną ulicą miejską, 

ale mówię, przebudowujemy ją, staramy się ją przebudować wspólnie i jak przebudujemy wtedy 

możemy się nad tym zastanawiać. 

Kolejny temat to szkoła w Miłoszycach. Proszę państwa, jest podpisana umowa, został przekazany 

plac budowy. Tam jest problem z wycinką drzew, ale myślę, że to lada moment sobie wyjaśnimy. 

Generalny wykonawca już przysłał projekty umów dla firm, którym zleca rozbiórkę, tak że to do 

nas, do akceptacji, tak że jest inwestycja w realizacji.  

Kolejna inwestycja, droga. Jest podpisana umowa – mówiłem – o rozstrzygniętych przetargach na 

łącznik Bożka. Jest podpisana umowa, o ile dobrze pamiętam to w przyszłym tygodniu jest 

przekazanie placu budowy. 

I realizujemy z kolejnych takich inwestycji drogowych, które będą realizowane w tym roku, to jest 

ul. Stalowa. Mamy projekt, jesteśmy na etapie przygotowania przetargu. I no projekt jest robiony 

ul. Treski i ul. Tymienieckiego. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Do dyskusji … Pan radny Tadeusz Babski ad vocem. 

Radny Tadeusz Babski – panie Burmistrzu, Szanowna Rado, nie odpowiedział pan jeszcze jak inwestycje pt. 

zadanie obywatelskie, na jakim etapie są, dwa zadania wiejskie, dwa zadania miejskie. Ale też 

wrócę do pierwszych pytań. Kiedy przewiduje się zakończenie rozbudowy szkoły w Miłoszycach  

i zakończenie inwestycji jako łącznik Bożka – Oławska, kiedy? Mniej więcej. Chcielibyśmy to 

mniej więcej, orientacyjnie wiedzieć. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – pan Burmistrz Romuald Piórko. 

Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, szkoła w Miłoszycach jest 

przewidziana, zakończenie 2022 rok, definitywne zakończenie z finansowaniem. Łącznik Bożka – 

Oławska, podawałem, 30 wrzesień br. zakończenie. Przy czym na pewno roboty budowlane będą 

wykonane dużo wcześniej, kwestia wpisania w umowę, bo tak – państwo wiecie – złożyliśmy 

wniosek o dofinansowanie i jesteśmy na liście rezerwowej, czekamy żeby nie skończyć inwestycji 

przed rozstrzygnięciem, bo jeżeli zakończymy inwestycję przed ostatecznym rozstrzygnięciem 

dofinansowania nie dostajemy dofinansowania, stąd ten termin jest trochę taki wyciągnięty.  

 Jeżeli chodzi o budżet obywatelski to Minkowice, ul. Kościelna – doświetlenie czy lampy solarne, 

jest przygotowywany projekt w tej chwili na to zadanie. A pozostałe zadania dotyczą … Jeżeli 

chodzi o budowę wiaty biesiadnej to jeszcze jest na etapie, że tak powiem, szukania projektanta. 

Natomiast dwa pozostałe to już kolega Szponar, bo tym się akurat będzie zajmował. 

Z-ca Burmistrza Marek Szponar – jeżeli można pani Przewodnicząca. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Burmistrz Marek Szponar. 

Z-ca Burmistrza Marek Szponar– jeśli chodzi o dwa zadania, czyli wybieg dla psów na ul. Hirszfelda, na 

Osiedlu Hirszfelda, jest to na etapie podpisywania umowy na wykonanie projektu. Podobnie 

budowa placu zabaw przy Publicznym Przedszkolu nr 2 w Jelczu-Laskowicach. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – pan Wiceprzewodniczący Ireneusz Stachnio ad vocem do wypowiedzi pana 

Burmistrza Piórko. 

V-ce Przewodniczący R.M. Ireneusz Stachnio – panie Burmistrzu, powiedział pan, że zakończenie budowy 

szkoły podstawowej w Miłoszycach jest planowane na 2022 rok. Pan Burmistrz Bogdan 

Szczęśniak pięć lat temu obiecał – pięć? Chyba tak, pięć lat temu – że gdy szkoła w Miłoszycach 

zostanie, budowa zostanie zakończona, następnym etapem rozbudowy edukacji w naszej gminie 

będzie rozbudowa Szkoły nr 1 w Jelczu-Laskowicach na Osiedlu Laskowice. Panie Burmistrzu, 

czy planuje pan wcześniej, np. w tym roku albo w następnym, przystąpienie do sporządzenia planu 

rozbudowy szkoły … no tak, no projektu, przepraszam projektu, do (…) do projektu rozbudowy 

szkoły w Jelczu-Laskowicach. Przypomnę, że wielokrotnie składaliśmy wnioski budżetowe, 

mieszkańcy podpisami wsparli, były akcje zbierania podpisów. W tej chwili, pani radna Kuszyk 

chyba bardziej ma większą wiedzę na ten temat, ale w tej chwili o wpół do piątej chyba kończą 

dzieci … ostatnie klasy i te młodsze właśnie o wpół do piątej kończą ostatnie lekcje. Jest to wielki 

problem. Tak jak kiedyś sygnalizowaliśmy nasze miasto się rozbudowuje, coraz więcej osób 
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młodych przyjeżdża, coraz więcej dzieci mamy, stwórzmy im warunki edukacji takie jak mają 

inne miejscowości w Polsce czyli pierwszo zmianowość. Dziecko na drugiej zmianie się nie chce 

uczyć, wiem na przykładzie własnych dzieci. Dziecko powinno iść o ósmej rano do szkoły, wracać 

w godzinach wczesnopopołudniowych i na tym powinna się edukacja kończyć w szkole. Zajęcia 

gdzieś po południu to tylko dla ozdób w ramach kółek zainteresowanych, natomiast nie lekcje do 

godziny piątej. A chyba w następnym roku planowane są już na … Jeszcze nie, ale tak z rozmów  

z rodzicami i z wiedzy, którą posiadam, demograficzną wynika, że jeszcze później będą lekcje się 

kończyć. Czyli proszę o odpowiedź czy przystąpi pan w tym roku, czy w następnym żeby już nie 

ociągać się, żeby było, żeby rodzice i nauczyciele no i dzieci oczywiście też miały wiedzę, że ten 

projekt będzie robiony. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Burmistrz Bogdan Szczęśniak. Proszę. 

Burmistrz Bogdan Szczęśniak – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Szanowni państwo, co prawda to było 

bardzo dawno temu, ale pamiętam, że pani radna Kuszyk chodziła do Szkoły nr 2 na trzecią 

zmianę. Wtedy był taki wysyp roczniki 1984 – 1985, no ale to bardzo dawno temu. Faktem jest, że 

powiedziałem to w ubiegłej kadencji, że nie będziemy realizować dwóch inwestycji oświatowych 

jednocześnie, bo dzisiaj trzeba szybko budować. I podtrzymuję dalej deklarację, że jeżeli 

skończymy rozbudowę szkoły w Miłoszycach, przystąpimy do realizacji rozbudowy Szkoły tutaj 

nr 1, aczkolwiek pięć lat temu nie wiedziałem – chyba nikt nie wiedział – że będziemy realizować 

żłobko-przedszkole, tak? Ale mogę zdeklarować, bo w tym roku panie radny na pewno nie 

będziemy robili projektu, bo trzeba pamiętać, że projekt ma ważność trzy lata i będziemy to 

rozpatrywać przy planowaniu budżetu na rok 2021. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję. Pan radny Robert Jadczak. Proszę bardzo.  

Radny Robert Jadczak – dziękuję za udzielenie głosu. To ja też tak znowu w takim razie o tym rondzie. Tak,  

z naszym rondem było już trochę kontrowersji. Kiedyś był nawet radny, który chciał je nazywać,  

a rondo jeszcze nie było wybudowane. Natomiast chciałem tu wspomnieć, bo może nie wszyscy 

wiedzą, Szanowni państwo, pan Ireneusz się śmieje, trzy lata temu, Szanowni państwo, właśnie  

w związku z tym całym zamieszaniem nazwa ronda, którego jeszcze nie ma, zwołaliśmy zebranie 

wiejskie, na którym podjęliśmy uchwałę, było kilka propozycji, uchwałę, którą – to było takie 

wyrażenie woli mieszkańców poprzez uchwałę aby nazwać to rondo. Było kilka propozycji, m.in. 

św. Mikołaja z uwagi na parafię, ale zwyciężyła nazwa „Rondo Miłoszyckie” i jest na to podjęta 

uchwała, był protokół z zebrania wiejskiego. Tak że może to dobry moment żeby teraz właśnie też 

zwrócić na to uwagę jak będą rozmowy właśnie z panem Drożdżalem, jakieś zagospodarowanie, 

obsadzenie, cokolwiek, może jakieś też ciekawe pomysły, jakieś innowacyjne, to też taką tabliczkę 

fajnie by było gdyby tam zamontować „Rondo  Miłoszyckie”, ponieważ, tak jak mówię, taka była 

wola mieszkańców, była podjęta na to uchwała. I to tyle, dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Do dyskusji zgłosił się pan Wiceprzewodniczący 

Krzysztof … Przepraszam, pan Burmistrz Romuald Piórko. Przepraszam.  

Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, uchwała zebrania wiejskiego jest 

tylko sugestią a nie decyzją. Natomiast nic nie stoi na przeszkodzie żeby Sołtys czy z Radą 

Sołecką, czy sam Sołtys wystąpił do Rady Miejskiej z formalnym wnioskiem. Ja przygotuję taki 

projekt uchwały. Jak Rada podejmie uchwałę, że to rondo będzie się nazywało „Miłoszyckie”  czy 

„św. Mikołaja”, czy jeszcze jak … to tak się będzie nazywało i dopiero wtedy zarządca ronda, 

którym jest Powiatowy Zarząd Drogowy, może taką informację umieścić. Odwrotnie się tego, 

proszę państwa nie da, bo to nie ważne jaka kategoria drogi, nazwę ulicy nadaje rada gminy. 

Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Głos oddaję panu Wiceprzewodniczącemu Rady panu 

Krzysztofowi Woźniakowi. 

V-ce Przewodniczący R.M. Krzysztof Woźniak – dziękuję pani Przewodnicząca. Panowie burmistrzowie, 

Wysoka Rado, Szanowni państwo, mam takie dwie drobne sprawy. Panie Burmistrzu, pierwsza to 

dotyczy drogi wojewódzkiej nr 455, a dokładnie tego odcinka, na którym była robiona inwestycja 

pod koniec zeszłego roku, tam przystanek autobusowy i ścieżka rowerowa w obrębie firmy pana 

M., na tej wysokości, a mianowicie podczas tych prac został uszkodzony, po drugiej stronie drogi 

– chodnik. On jest w bardzo opłakanym stanie, ja kiedyś mówiłem na sesji na temat tego 

chodnika. Natomiast po tych pracach, bo tam prawdopodobnie były robione jakieś przyłącza do 

„burzówki”, bo po tamtej stronie drogi właśnie są sieć kanalizacji i to zostało bardzo niedbale 

zrobione. Wiem, że mieszkańcy bezpośrednio się ze mną kontaktowali w ostatnich kilku dniach  

i bardzo mnie prosili żebym zwrócił uwagę, bo prawdopodobnie my żeśmy, jako Gmina, tę 

inwestycję pilotowali i to zostało scedowane na nas jeśli chodzi o tę inwestycję. Tak że bardzo 

proszę żeby pan Burmistrz tę sprawę, że tak powiem, popilotował. Natomiast jest jeszcze druga 
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sprawa to dosyć świeża, bo wczoraj jeden z mieszkańców do mnie zadzwonił i powiedział mi  

o sytuacji, która miała miejsce w niedzielę, na naszej Pływalni Miejskiej, a mianowicie  

w godzinach wieczornych – wiecie państwo – przechodziła burza przez naszą gminę i doszło do 

wyłączenia energii elektrycznej, i zrobiło się nagle ciemno, i kilkunaścioro osób, które akurat 

pływało, w ciemnościach, że tak powiem, wychodziło z wody. Nie wiem czy taki obiekt jak nasz 

powinien mieć zabezpieczone oświetlenie awaryjne przynajmniej nad wodą żeby w momencie … 

Bo wiemy, ze basen mamy czynny do późnych godzin wieczornych i w momencie kiedy dzieją się 

takie sytuacje nie wiem czy w takim obiekcie nie powinno być awaryjne oświetlenie, kiedy nagle 

wszystko gaśnie no jest niebezpiecznie robi się wtedy właśnie nad wodą i to taka uwaga od 

mieszkańców. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Burmistrz Romuald Piórko. 

Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, panie radny, inwestycja jest w 

trakcie realizacji, jest tylko pierwsza warstwa asfaltu. Już, jak ktoś tam jechał teraz  

ul. Wrocławską, jest już przez geodetę wytyczona nowa wyspa, bo wyspa też tam będzie 

przebudowywana, będzie dodatkowo oświetlenie i ta inwestycja będzie zakończona w połowie 

tego roku, ten fragment, tak że to nie jest skończona inwestycja. Rzeczywiście tam jest 

oznakowana – ja zwrócę uwagę wykonawcy, bo tam jest zapadnięty wpust żeby to oznakował. 

Natomiast inwestycja nie jest zakończona, tak że to jest tylko w trakcie realizacji. 

 Kolejny temat: awaryjne oświetlenie. Proszę państwa, awaryjne oświetlenie jest to wymóg. Nie 

ma tutaj generatora, są lampy, które muszą spełniać wymogi oświetlenia awaryjnego. Podłączone 

do prądu muszą, nie chcę kłamać, ale godzinę muszą świecić. Jeżeli to jest niesprawne to tylko ja 

tu przekażę Kierownikowi, czy go zobowiążę, do natychmiastowej wymiany lamp. Bo 

rzeczywiście mogą być zużyte już akumulatory, bo to już ma swoje lata, musi to wymienić i lampy 

oświetlenia awaryjnego w tego typu instytucjach muszą być sprawne. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Czy ktoś jeszcze z państwa chciałby zabrać głos? Pani 

radna Weronika Kuszyk. Proszę. 

Radna Weronika Kuszyk – dziękuję pani Przewodnicząca. Szanowni państwo, à propos rozbudowy Szkoły 

Podstawowej nr 1, zgadzam się absolutnie żeby już zająć się albo zacząć myśleć o projekcie 

rozbudowy, bo to pozwolenie na budowę jest ważne trzy lata, a myślę, że projekt mógłby – nawet 

jeżeli zacznie się w tym lub w przyszłym roku no to myślę, że nie będzie tutaj kłopotu żeby z 

niego skorzystać. A szkoła naprawdę pęka w szwach. To, że zajęcia są do wpół do piątej – te 

młodsze klasy drugo zmianowe je mają – no to, to już jest trudne i dla dzieci, które są od rana 

pobudzone, a po południu już nie mają zbytnio energii do tego żeby merytorycznie i zgodnie z 

programem nauczania pracować. I też niewyobrażalne jest to, ale takie rzeczy mają miejsce, że te 

starsze klasy: czwarte, piąte, szóste, siódme – znaczy siódme, z tego co wiem, w przyszłym roku 

też będą miały dwie zmiany, gdzie mają naprawdę trudne przedmioty, mają ciężki materiał, muszą 

co chwilę zdawać sprawdziany, kartkówki, naprawdę mają co robić i popołudniami myślę, że to 

nie jest dobry pomysł. Ja wiem, że za moich czasów były te może i trzy zmiany. Ja miałam dwie, 

ale na dobre mi to nie wyszło, więc jak by można było już się z tą myślą oswoić żeby jednak ten 

projekt był jak najszybciej, żeby ta rozbudowa no możliwie jak najszybciej jednak nastąpiła, bo  

i dla dzieci jest to bardzo męczące, i tłok w świetlicy, która nie jest świetlicą, tylko jest 

pomieszczeniem stołówkowym, w którym też dzieci po lekcjach tłoczą się. Ostatnio byłam 

świadkiem jak wchodząc z moją klasą było już tak pełno, że nie było żadnego krzesełka do 

siedzenia, bo już wszystkie były zajęte, było chyba z 50 czy z 60 dzieci. Hałas taki, że nie można 

było słowa do siebie powiedzieć, bo no wiadomo, że taka ilość dzieci w tak małym pomieszczeniu 

powoduje duży chaos. Naprawdę warunki są do pracy, zwłaszcza pań, które tam są w świetlicy, 

naprawdę są nieludzie, bo można stracić słuch. A dzieci też myślę, że tam nie korzystają, tylko to 

jest przechowalnia. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Burmistrz Bogdan Szczęśniak.  

Burmistrz Bogdan Szczęśniak – nie wiem, pani radna, czy to wyszło pani na dobre, czy na złe, ta druga zmiana, 

może po trzeciej byłoby lepiej niż dzisiaj jest. No ale tak na poważnie, bo żeby uzyskać 

pozwolenie na budowę oczywiście, no to musi być najpierw projekt, tak? I powiedziałem, że 

będziemy rozpatrywać przy projekcie budżetu na rok 2021 – nie mówię, że w stu procentach – ale 

będziemy rozpatrywać żeby znaleźć środki na projekt budowlany. Jeżeli projekt zostaje 

zatwierdzony przez Starostwo wówczas pojawia się decyzja pozwolenie na budowę, no taka jest 

kolejność przy każdej inwestycji. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Czy w tym punkcie ktoś jeszcze z państwa chciałby 

zabrać głos? Proszę państwa, stawiam wniosek o nie odczytywanie projektów uchwał od punktu nr 

5 do punktu nr 11 włącznie i proszę państwa o przegłosowanie tego wniosku. Kto z państwa 
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radnych jest za tym wnioskiem proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto jest przeciw proszę 

podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się wstrzymał proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. 

 

W sprawie przyjęcia wniosku o nie odczytywanie projektów uchwał od punktu nr 5 do punktu nr 11 

głosowano w następujący sposób: 

 

  za  -         18 

  przeciw - 2 

  wstrzymało się - 0 

 - wniosek został przyjęty – 

Od. pkt 5 – porządku obrad Sesji. 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, przechodzimy do punktu nr 5: Podjęcie uchwały w sprawie 

zmian budżetu miasta i gminy na 2020 rok.  

 Pan Burmistrz Bogdan Szczęśniak. Oddaję panu Burmistrzowi głos. 

Burmistrz Bogdan Szczęśniak – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, poproszę panią Skarbnik żeby w moim 

imieniu przedstawiła państwu autopoprawkę dotyczącą zmian budżetu miasta i gminy na rok 

2020. Dziękuję. 

Skarbnik Gminy Elżbieta Harań – Klimek – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, odczytam państwu 

autopoprawkę do projektu uchwały w sprawie zmian budżetu miasta i gminy na rok 2020.  

W przedstawionym, przedłożonym państwu projekcie uchwały wprowadzamy następujące 

zmiany: 

 Wykreśla się § 2 uchwały i zastępuje się zapisem: „Dokonuje się zmian w planie wydatków 

budżetu miasta i gminy Jelcz-Laskowice zgodnie z załącznikiem nr 2 do niniejszej uchwały.   

Ustala się wydatki budżetu po zmianie w kwocie 142 495 455,00 zł, z tego: 

a) wydatki bieżące w kwocie  114 598 299,00 zł, 

b) wydatki majątkowe w kwocie 27 897 156,00 zł.” 

Zwiększenie wydatków ogółem, następuje w projekcie państwu przekazanym, o kwotę 217.000 zł, 

w tym wydatków majątkowych o kwotę 217.000 zł. 

Zmiany dotyczą następujących zadań inwestycyjnych: 

- Budowa P&R, B&R i dróg dla rowerów na terenie miasta Jelcz-Laskowice zwiększenie 

wydatków o kwotę 126.000 zł; 

- w dziale 600, rozdziale 60016 § 6050 rezygnuje się ze zmniejszenia wydatków dla zadania 

Budowa P&R, B&R i dróg dla rowerów na terenie miasta Jelcz-Laskowice w § 6057 o kwotę 

120.000 zł – oczywiście dotyczy to działu 600, rozdziału 60016; 

- Doświetlenie przejść dla pieszych na terenie gminy – Poprawa bezpieczeństwa na przejściach 

dla pieszych w obrębie skrzyżowań o dużym natężeniu ruchu w Jelczu-Laskowicach, 

wprowadza się nowe zadanie inwestycyjne i zwiększenie wydatków następuje o kwotę 141.000 

zł; 

- Doświetlenie przejść dla pieszych na terenie gminy, następuje zmniejszenie wydatków 

inwestycyjnych o kwotę 50.000 zł. 

Zmiany znajdują swoje odzwierciedlenie w załączniku nr 2 do projektu uchwały, który teraz 

państwu … do autopoprawki do projektu uchwały. 

Wykreśla się § 3 uchwały i zastępuje się zapisem: 

„1. Dokonuje się zmian w planie przychodów i rozchodów budżetu miasta i gminy Jelcz-  

       Laskowice zgodnie z załącznikiem nr 3 do niniejszej uchwały  

       a) ustala się przychody budżetu ( po zmianie) w kwocie  14 593 919,00 zł, 

       b) ustala się rozchody budżetu (bez zmian) w kwocie 2.748.000,00 zł. 

 2. Ustala się deficyt budżetu miasta i gminy Jelcz-Laskowice po zmianach w kwocie  

        11 845 919,00 zł., który zostanie pokryty przychodami pochodzącymi z: 

        a) zaciągniętych kredytów na rynku krajowym (bez zmian) w kwocie 11 052 000,00 zł, 

        b) z tyt. wolnych środków, o których mowa w art. 217 ust. 2 pkt. 6 ustawy o finansach  

            publicznych (po zmianie) w kwocie 793 919,00 zł.” 

Jednocześnie ulega zmianie załącznik nr 3 do projektu uchwały. 

Dotychczasowy § 4 projektu uchwały staje się § 5 w niezmienionym brzmieniu. 

Dotychczasowy § 5 projektu uchwały staje się § 6 w niezmienionym brzmieniu. 

Wprowadza się § 4 w brzmieniu: 
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„1. Dokonuje się zmian w planie zadań inwestycyjnych miasta i gminy Jelcz-Laskowice zgodnie  

z załącznikiem nr 4 do niniejszej uchwały.” 

Jednocześnie wprowadza się załącznik nr 4 do uchwały w brzmieniu takim jak macie państwo 

załączony do autopoprawki. 

Budżet po zmianie wprowadzonej autopoprawką przyjmuje następujące wartości: 

 
 Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo pani Skarbnik. Czy ktoś z państwa radnych chciałby 

zabrać głos w sprawie tego projektu uchwały i autopoprawki przedstawionej przez panią 

Skarbnik? Nie widzę. W takim razie przystępujemy do głosowania. Kto z państwa radnych jest za 

przyjęciem tej uchwały wraz z autopoprawką proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku. 

Kto jest przeciw proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się wstrzymał proszę podnieść rękę 

i nacisnąć przycisk. 

 

W sprawie podjęcia uchwały w sprawie zmian budżetu miasta i gminy na 2020 rok, głosowano  

w następujący sposób: 

 

  za -           20 (jednogłośnie) 

  - uchwała została podjęta - 

 

UCHWAŁA NR XX.157.2020 

RADY MIEJSKIEJ W JELCZU-LASKOWICACH 

z dnia 28 lutego 2020 r. 

 

 w sprawie zmian budżetu miasta i gminy na 2020 rok. 

Od. pkt 6 – porządku obrad Sesji. 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – przechodzimy do kolejnego punktu. Punkt nr 6: Podjęcie uchwały  

w sprawie wprowadzenia zwolnień z opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

 Czy w sprawie tego projektu uchwały ktoś z państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę. W takim 

razie przystępujemy do głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem tej uchwały proszę 

podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto jest przeciw proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto 

się wstrzymał proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. 

 

 

W sprawie podjęcia uchwały w sprawie wprowadzenia zwolnień z opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi , głosowano w następujący sposób: 

 

Pozycja Przed zmianą Zmiana Po zmianie

[1] Dochody 130 389 536,00 260 000,00 130 649 536,00

  [1.1] Dochody bieżące (Db) 121 236 002,00 250 000,00 121 486 002,00

  [2.1] Dochody majątkowe (Dm) 9 153 534,00 10 000,00 9 163 534,00

  [1.2.1] Dochody ze sprzedaży majątku (Dsm) 2 189 004,00 0,00 2 189 004,00

[2] Wydatki 142 018 455,00 477 000,00 142 495 455,00

  [2.1] Wydatki bieżące (Wb) 114 568 299,00 30 000,00 114 598 299,00

  [2.2] Wydatki majątkowe (Wm) 27 450 156,00 447 000,00 27 897 156,00

[3] Deficyt/Nadwyżka budżetu -11 628 919,00 -217 000,00 -11 845 919,00

  Db - Wb 6 667 703,00 220 000,00 6 887 703,00

  Dm - Wm -18 296 622,00 -437 000,00 -18 733 622,00

[4] Przychody 14 376 919,00 217 000,00 14 593 919,00

  [4.2] Środki z art. 217 ust. 2 pkt 5 i 8 (Ndw) 0,00 0,00 0,00

  [4.3] Środki z art. 217 ust. 2 pkt 6 (Ws) 576 919,00 217 000,00 793 919,00

  [4.4] Spłaty pożyczek - art. 217 ust. 2 pkt 7 

(Sp) 0,00 0,00 0,00

[5] Rozchody 2 748 000,00 0,00 2 748 000,00
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  za -           20 (jednogłośnie) 

  - uchwała została podjęta - 

 

UCHWAŁA NR XX.158.2020 

RADY MIEJSKIEJ W JELCZU-LASKOWICACH 

z dnia 28 lutego 2020 r. 

 

 w sprawie wprowadzenia zwolnień z opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

Od. pkt 7 – porządku obrad Sesji. 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – przechodzimy do punktu nr 7: Podjęcie uchwały w sprawie wzoru 

deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez 

właścicieli nieruchomości oraz określenia warunków i trybu składania deklaracji za pomocą 

środków komunikacji elektronicznej. 

 Czy w sprawie tego projektu uchwały ktoś z państwa chciałby zabrać głos? Pan radny Jacek 

Załubski. Proszę. 

Radny Jacek Załubski – dziękuję bardzo pani Przewodnicząca. Panie Burmistrzu, mam takie pytanie, jakie kroki, 

oprócz informacji, która została zamieszczona na naszej stronie internetowej, do której – nie 

ukrywam – trudno jest dotrzeć, bo tam trzeba wejść bodajże w dwie podstrony i wtedy pojawia się 

mała informacja na temat tego, że od 01 marca obowiązuje już, czy jest obowiązek pełnej 

segregacji odpadów. Jest też informacja o wyższej kwocie, którą od 01 marca wszyscy mieszkańcy 

miasta i gminy muszą płacić. Jakie jeszcze kroki, oprócz tego, zostały poczynione w celu 

poinformowania mieszkańców ? Bo mamy też bardzo fajnie prosperującą naszą stronę gminną na 

Facebooku, tam tej informacji nie było. Wiem, że się pojawiła też krótka informacja w prasie na 

stronie gminnej, no ale uważam, że jest to na tyle istotna zmiana i na tyle ważna rzecz w naszej 

gminie – segregacja odpadów, prawidłowa segregacja – że te informacje powinny być powtarzane 

wielokrotnie i powielane. Dzisiaj podejmujemy uchwałę na temat wzoru deklaracji śmieciowej. Ja 

wiem, że pan Burmistrz zaraz powie, że łącznie z tym wzorem pójdzie informacja do 

mieszkańców, ale to będzie trwało pewnie kilka dni zanim ta informacja do mieszkańców dotrze 

no i ten czas już upłynie. A warto byłoby też pomyśleć chwilkę właśnie przed informacją  

o zwiększeniu kosztów żeby już jakieś informacje były. U nas w gminie też chyba nie ma żadnej 

informacji na temat obowiązku segregacji, nie ma też pojemników specjalnie oznaczonych.  

W niektórych miejscach się pojawiły takie pojemniki, chociażby właśnie w Centrum Sportu  

i prośba do pana Prezesa żeby pokrywki wymienić na takie kolorowe odpowiadające 

poszczególnym rodzajom materiałów, które wrzucamy. Są na nich – fakt faktem – naklejki, ale 

jest to mało widoczne dla ludzi, którzy te odpady wrzucają. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Burmistrz Marek Szponar. Proszę. 

Z-ca Burmistrza Marek Szponar – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, ja już wielokrotnie tłumaczyłem, 

wyjaśniałem jak system informacyjny będzie u nas wyglądał. Powtórzę w takim razie panu 

radnemu ekstra jeszcze raz w takim razie, że oprócz faktycznie strony Urzędu, oprócz Facebooka 

– jeżeli się nie pokazało to zapewne się za chwileczkę pojawi, sprawdzę dlaczego jeszcze tej 

informacji nie ma – trafią do mieszkańców również informacje w formie ulotek, one już 

praktycznie powinny być, pod pierwsze adresy wpływać. Zostały już rozdane albo są też w trakcie 

rozdawane właśnie harmonogramy, za harmonogramami się pojawią właśnie te informacje  

o nowym systemie – tak prawdę mówiąc – segregacji na terenie gminy Jelcz-Laskowice 

związanym właśnie ze zmianą przepisów prawnych czyli ustawy. I także do gospodarstw 

indywidualnych trafią ulotki jeśli chodzi o zasoby typu spółdzielnie czy nasze zasoby 

mieszkaniowe, tam będą informacje wywieszone na tablicy ogłoszeń. Proszę państwa, pamiętajcie 

również, że wszelkie informacje to też są koszty, tak że będziemy się starali oczywiście docierać 

do mieszkańców, bardzo często przypominać się, nie mniej jednak musimy się patrzeć również 

żeby nadmiernie nie obciążać naszych mieszkańców niepotrzebnymi kosztami. Natomiast, proszę 

państwa, również planujemy w trakcie zakupić aplikację, która naszym mieszkańcom i nam 

pozwoli też sprawnie segregować i też przez tę aplikację będzie łatwiejszy i szybszy kontakt  

z informacjami z całym procesem. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Do dyskusji zgłosił się pan radny Michał Wolski.  

Radny Michał Wolski – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, panie Burmistrzu, ja mam takie pytanie techniczne, 

załącznikiem nr 2 do uchwały, którą mamy podjąć, jest siedemdziesięciostronicowy wydruk 
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XML-a, czy to jest jakiś wymóg? Czy my … Bo chcielibyśmy odejść od – już pomijam -

generowania papieru, bo może nie będziemy tego drukować. Ale jednak to jest dokument, który 

… czy to jest jakaś potrzeba, czy to będziemy … Bo pewnie będziemy … A, panie kiwają głową. 

Czy to jest jakiś wymóg – tak? Straszne to jest przyznam szczerze, bo to przecież to jest nikomu 

do niczego niepotrzebne, nikt nie będzie tego czytał, nie będzie … Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – panie Burmistrzu, nie nagrała się odpowiedź, tak że prosimy pana  

o wyjaśnienie. 

Z-ca Burmistrza Marek Szponar – proszę państwa, jak najbardziej panie radny, niestety jest to wymóg, który 

musimy formalnie spełnić. Nie zawsze wszystko nam się też podoba, ale wymóg to wymóg. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Do dyskusji zgłosił się pan radny Julian Kozłowski. 

Proszę bardzo. 

Radny Julian Kozłowski – dziękuję pani Przewodnicząca. Mam takie pytanie, bo tam przeglądając tę deklarację 

tam nie ma żadnej informacji o jakichś konsekwencjach, konsekwencji składania danych 

nieprawdziwych. Choćby jakiegoś straszaka, że … No nie wiem, mamy tylko informację o RODO 

itd., a żadnych konsekwencji dla informacji o jakichś konsekwencjach składania oświadczeń 

nieprawdziwych nie ma. Czy jest możliwość takiego dodania takiej klauzuli jakiejś, czy nie? 

Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Burmistrz Marek Szponar. 

Z-ca Burmistrza Marek Szponar – to znaczy, proszę państwa myślę, że chyba pan radny nie do końca uważnie 

przeczytał ten druk, ponieważ na drugiej stronie „G.1” jest takie oświadczenie: „Oświadczam, że 

są mi znane przepisy Kodeksu karnego skarbowego o odpowiedzialności za podanie danych 

niezgodnych z rzeczywistością.” Takie pouczenie – nazwijmy – jest i za tym świadomość również 

odpowiedzialności jeżeli ta deklaracja zostanie po prostu wypełniona niezgodnie ze stanem 

faktycznym. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Do dyskusji zgłosił się pan radny Marek Starczewski. 

Proszę. 
Radny Marek Starczewski – panie Przewodniczący, panie Burmistrzu, Wysoka Rado, ja chciałbym zapytać 

jeszcze o sprawę uporządkowania, jakby zabierania odpadów komunalnych z obiektów 

użyteczności publicznej. W ostatnim miesiącu lutym ta częstotliwość … właściwie nie zabierano 

pojemników z odpadami z tego typu miejsc. Z informacji, które otrzymałem, ma być to 

wyjaśnione przez tutaj na linii między Zakładem Gospodarki Komunalnej a Urzędem. Chodzi mi o 

takie punkty jak świetlice, remizy. I w jaki sposób teraz, czy będą to jakieś odrębne umowy 

zawierane między Gminą a Zakładem Gospodarki Komunalnej, czy między sołectwami, bo część 

tych rzeczy jest opłacane z funduszy sołeckich. Jak to będzie wyglądało żebyśmy mieli porządek? 

Bo mówię to na własnym przykładzie, przez ostatnie wywozy, która była częstotliwość co tydzień, 

te śmieci były regularnie zabierane a później nastąpiło tąpnięcie, przez kolejne trzy tygodnie 

pojemniki nie były odbierane i po prostu no zrobił się mały bałagan. W tej chwili, no po 

interwencji, jest porządek, ale poinformowano mnie, że będzie tutaj podjęte działanie żeby tę 

sprawę unormować, więc prosiłbym żeby to mieć na uwadze. Ewentualnie czy takie działania już 

zostały podjęte? 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję. Pan Burmistrz Marek Szponar. Proszę. 
Z-ca Burmistrza Marek Szponar – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, akurat nie miałem świadomości, nie 

dotarły do mnie żadne informacje o jakimś nieregularnym nie opróżnianiu czy nie zabieraniu. Ale 

jeżeli ta sprawa jest już naprawiona to się bardzo cieszę, czyli nie musiałem podejmować działań. 

Natomiast, oczywiście, że tak panie radny, jeśli chodzi o fakt posiadania umów, wszystkie 

świetlice, wszystkie straże pożarne będą taki obowiązek miały jeżeli do chwili obecnej tego nie 

wypełniają i to jest w wyniku faktycznie przeprowadzonej przez nas kontroli, będziemy to 

uszczelniać i wymagać. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Do dyskusji zgłosił się pan radny Tomasz Rygielski. 
Radny Tomasz Rygielski – dziękuję bardzo za głos. Szanowna pani Przewodnicząca, państwo radni, panowie 

burmistrzowie, ja mam dwa pytania. Pierwsze jest takie, w części D.1 deklaracji pojawia się 

zapytanie czy się posiada, czy nie posiada kompostownik i jest pozycja taka: pojemność w 

metrach sześciennych. Chciałem zapytać o cel tego … znaczy wypełnienia pojemności tego 

kompostownika ? To jest pierwsze pytanie. A drugie, chciałem się dowiedzieć, to jest tak w 

kontekście pytania, które miałem dwa dni temu u siebie od mieszkańców, jaka będzie dostępność 

… to znaczy w jaki sposób … jaka jest dostępność do deklaracji dla osoby – powiedzmy, mówię o 

osobach starszych – niekorzystającej z intertnetu i z powodów problemów komunikacyjnych nie 

mających dostępu – nie wiem – do Gminy, takiego swobodnego dostępu, dojazdu. Jaka jest 

dostępność do deklaracji, którą ta starsza osoba chciałaby złożyć, tak? To znaczy gdzie te 
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deklaracje ewentualnie są do pobrania poza internetem, bo tu nie każdy do tego internetu ma 

dostęp. Dziękuję. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Burmistrz Marek Szponar. 
Z-ca Burmistrza Marek Szponar – jeżeli mogę. Od drugiego pytania. Proszę państwa, no dostępność na pewno 

będzie i jest swobodna w internecie. Jest na pewno dostępność swobodna i całodobowa nieomalże, 

oczywiście w godzinach pracy, w Urzędzie. Natomiast, proszę państwa, myślę, że  nic nie stoi na 

przeszkodzie żeby, np. taką czynność również wykonywali sołtysi, czyli żeby pobrać odpowiednią 

ilość druków i żeby ta osoba mogła dotrzeć do, np. sołtysów. To jest pewna propozycja. Natomiast, 

bo myślę, proszę państwa, że naprawdę jeżeli dana osoba nie jest w stanie dotrzeć do Urzędu czy 

nie jest w stanie samodzielnie elektronicznej ściągnąć deklaracji, nie wiem, ma członków rodziny, 

członkowie rodziny mogą to wesprzeć. Tak że no przyznam się nie do końca rozumiem tego 

pytania. Natomiast (…) jeśli chodzi o ilość, że musimy zadeklarować metry sześcienne, to będzie 

potrzebne nam do – tak prawdę mówiąc – do osiągnięcia poziomu recyklingu. Natomiast też 

niewątpliwie będzie mogło służyć później do oceny czy deklaracja o kompostowaniu jest 

faktyczna, zgodna z rzeczywistością, czyli po prostu to co może powstać w danym gospodarstwie 

czy faktycznie ten kompostownik to po prostu obejmuje swoją pojemnością. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Czy ktoś z państwa chciałby jeszcze zabrać głos w 

sprawie tego projektu uchwały? Nie widzę. W takim razie, proszę państwa, zanim przystąpimy do 

głosowania, sprawdzimy kworum, bo nie ma chyba jednej osoby. Bardzo uprzejmie proszę o 

potwierdzenie swojej obecności. Dwóch osób nie ma chyba jeszcze. Dziękuję. Proszę państwa, w 

tej chwili nie ma na sali trzech osób. Przystępujemy do głosowania. Kto z państwa radnych jest za 

przyjęciem tego projektu uchwały proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto jest przeciw. Kto 

się wstrzymał. Dziękuję za głosowanie. 
 
W sprawie podjęcia uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości oraz określenia warunków i trybu składania 

deklaracji za pomocą środków komunikacji elektronicznej , głosowano w następujący sposób: 
 

  za -           18 (jednogłośnie) 
  (w głosowaniu nie brali udziału radni: Michał Pakosz i Wincenty Marchewski, chwilowo 

                           nieobecni na sali obrad) 
  - uchwała została podjęta - 
 

UCHWAŁA NR XX.159.2020 

RADY MIEJSKIEJ W JELCZU-LASKOWICACH 

z dnia 28 lutego 2020 r. 
 

                            w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości oraz określenia 

warunków i trybu składania deklaracji za pomocą środków komunikacji 

elektronicznej. 

Od. pkt 8 – porządku obrad Sesji. 
 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – przechodzimy do kolejnego punktu. To jest punkt nr 8: Podjęcie uchwały 

w sprawie zmiany uchwały nr XLII.311.2013 z dnia 30 grudnia 2013 r. w sprawie szczegółowych 

warunków przyznawania i  odpłatności za usługi opiekuńcze i  specjalistyczne usługi opiekuńcze 

z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi. 
 Czy w sprawie tego projektu uchwały ktoś z państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę 

Przystępujemy w takim razie do głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem tej 

uchwały proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto jest przeciw. Kto się wstrzymał. Dziękuję 

bardzo. 
 
W sprawie podjęcia uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XLII.311.2013 z dnia 30 grudnia 2013 r. 

w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i  odpłatności za usługi opiekuńcze i  specjalistyczne 

usługi opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami 

psychicznymi, głosowano w następujący sposób: 
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  za -           18 (jednogłośnie) 
  (w głosowaniu nie brali udziału radni: Michał Pakosz i Wincenty Marchewski, chwilowo 

                           nieobecni na sali obrad) 

  - uchwała została podjęta - 
 

UCHWAŁA NR XX.160.2020 

RADY MIEJSKIEJ W JELCZU-LASKOWICACH 

z dnia 28 lutego 2020 r. 
 

w sprawie zmiany uchwały nr XLII.311.2013 z dnia 30 grudnia 2013 r. w sprawie 

szczegółowych warunków przyznawania i  odpłatności za usługi opiekuńcze  

i specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych usług 

opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi. 

Od. pkt 9 – porządku obrad Sesji. 
 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – przechodzimy do punktu nr 9: Podjęcie uchwały w sprawie określenia 

zasad udzielania dotacji celowych ze środków budżetu gminy Jelcz-Laskowice na dofinansowanie 

przedsięwzięć służących ochronie powietrza. 
 Czy w sprawie tego projektu uchwały ktoś chciałby zabrać głos? Pan Wiceprzewodniczący Rady 

Ireneusz Stachnio. Proszę. 
Wiceprzewodniczący R.M. Ireneusz Stachnio – Szanowni państwo, w zasadzie tak przy okazji w tym punkcie 

chciałem właśnie do pana Burmistrza zwrócić się z wielką prośbą, ponieważ to co dzisiaj 

podejmiemy jest bardzo dobre. Ale ten projekt uchwały, który służy dotowaniu przedsięwzięć 

właśnie związanych z ochroną środowiska, jest skierowany do osób w zasadzie świadomych czyli 

osób, które wiedzą na czym polega ochrona środowiska, na czym polega ochrona powietrza. 

Natomiast to jest jakby pierwszy krok. Chciałbym zwrócić panu Burmistrzowi uwagę na plan 

pracy Komisji Samorządu i Prawa, gdzie Przewodniczący Babski zaproponował aby w miesiącu 

kwietniu odbyło się posiedzenie, którego tematem będą działania w sprawie ograniczania emisji 

zanieczyszczeń powietrza pochodzenia komunalnego i przemysłowego – smog na terenie gminy.  

I ustaliliśmy wspólnie z członkami komisji i z panem Przewodniczącym, że podejdziemy do 

sprawy bardzo poważnie i zwrócimy się do tej grupy „kopciuchów”. Ci, którzy nie zamierzają w 

ogóle wymieniać urządzeń grzewczych, tylko palą na starych jeszcze piecach, to co wpadnie, to 

pójdzie do pieca. I takich osób na terenie miasta naszego, i to są głównie osiedla: Laskowice  

i Osiedle Jelcz, jest garstka, bo to jest garstka, ale są to osoby, które skutecznie, skutecznie 

terroryzują – ja już określam to „terroryzują” - innych mieszkańców, nie tylko w okresie 

zimowym paląc wszystko, ale także w okresie letnim podgrzewając wodę, gdzie tak – mniej 

więcej – od godziny siedemnastej do osiemnastej zaczyna się zadymianie Osiedla Laskowice czy 

Osiedla Jelcz. Panie Burmistrzu, wspólnie z panem Przewodniczącym Babskim i członkami, 

doszliśmy do wniosku, że na tym posiedzeniu kwietniowym należy no wypracować – nie wiem – 

jakąś formę prawną, nie apelować tylko i prosić mieszkańców o zrozumienie innych ludzi, ale 

także wypracować formę prawną taką, która by skutecznie wyeliminowała osoby, które 

zanieczyszczają powietrze. Bo jesteśmy mieszkańcami Jelcza-Laskowic, jesteśmy mieszkańcami  

miejscowości w naszej gminie i widzimy kto co pali, jak pali, to czuć szczególnie w nocy jak 

wychodzimy i przejść nie raz nie można. Tak że, panie Burmistrzu, tak przy okazji tego punktu, 

tego projektu uchwały proszę o ustosunkowanie się do pism, które albo pan Przewodniczący 

napisał, albo napisze, aby na komisję kwietniową no w miarę uczciwie przygotować się i aby były 

nam zaproponowane rozwiązania prawne. Dziękuję. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Burmistrz Bogdan Szczęśniak. Proszę. 
Burmistrz Bogdan Szczęśniak – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, takie dwie uwagi na marginesie tego 

problemu. W ubiegłym roku był apel, padło to stwierdzenie na sesji, żeby – i to zrobiliśmy – 

zamontować, to się nazywa, sensor. Co to jest? To jest takie urządzenie, które jest montowane, że 

tak powiem, może być w każdym miejscu, no zasilane jest z sieci, czyli musi w miarę blisko być 

gniazdko. I mamy specjalną aplikację założoną, znaczy każdy może sobie ją założyć we własnym 

telefonie komórkowym, i w zależności od tego gdzie nas interesuje czystość powietrza w mieście, 

bo mamy na hali sportowej jeden sensor, Urząd, szkoła na ul. Prusa, szkoła w Miłoszycach  

i jeszcze piąty, i na Fabrycznym Osiedlu, czyli jakby mamy tak rozrzucone tam gdzie jest 

największe skupisko mieszkańców. I ta aplikacja pozwala żeby sprawdzić czy w danym 
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momencie, w danym miejscu jaki jest stan czystości powietrza. Tam jest to bardzo klarowne, 

czytelne bo albo na zielono, albo tam kolor jeszcze zmieniający się, no czerwone to wiadomo, że 

jest już powyżej normy. Natomiast, wracając do tego co zrobiliśmy w ubiegłym roku, to 

złożonych zostało 41 wniosków o dofinansowanie, dwa zostały odrzucone bo zostały złożone po 

terminie, cztery, co prawda w terminie zostały złożone, ale zostały zdyskwalifikowane bo dana 

osoba już miała ten piec – tak – w domu, a to trzeba procedurę rozpocząć przed montażem, złożyć 

wniosek taki. Stąd, mówię, no 350.000 wydaliśmy, czyli praktycznie tyle ile osób złożyło, zostało 

zaspokojonych, tak. No zobaczymy jak w tym roku będzie. Dziękuję. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Burmistrz Marek Szponar. 
Z-ca Burmistrza Marek Szponar – proszę państwa, w uzupełnieniu wypowiedzi pana Burmistrza, jeszcze 

zakupiliśmy na przełomie roku sześć urządzeń przenośnych, które będziemy chcieli już – myślę, 

że zaraz po niedzieli najpóźniej – przekazać do sześciu sołectw po to żeby można było i w 

sołectwach naszych, przy aktywności oczywiście sołtysów i rad sołeckich, też mierzyć poziom 

zanieczyszczenia w danych miejscowościach. Dlaczego akurat sześć? Bo jest to – nazwijmy to – 

pewien program pilotażowy i myślę, że te sensory też po pewnych okresach można sobie 

przekazywać. Tak że w pierwszej kolejności otrzyma sześć sołectw, następnie – po okresie, 

powiedzmy, dwóch – trzech tygodni – będzie możliwość przekazania następnym sołectwom. I nie 

ukrywam, że również w tym roku planujemy zainstalować bardziej w mieście słupki informujące 

nas też o jakości powietrza poprzez wyświetlanie poszczególnych kolorów. Tak że ta informacja 

na pewno o stanie powietrza będzie, natomiast trudno się zgodzić ze stwierdzeniem, że w naszym 

mieście jest smog. Na szczęście my smogu jeszcze nie mamy, natomiast faktycznie jesteśmy przez 

naszych sąsiadów, niektórych sąsiadów, bardzo mocno zatruwani. I tutaj, jako mieszkaniec Osiedla 

Laskowice, bezwzględnie to potwierdzam, że nie raz trudno jest po prostu – szczególnie w nocy – 

wyjść na zewnątrz żeby człowieka po prostu nie cofnęło. Natomiast cieszę się na myśl  

i propozycję tej komisji, i mam nadzieję, że faktycznie będziemy w stanie wypracować takie 

stanowiska, że prawnie zmusimy te osoby do tego żeby nie zanieczyszczały powietrza, chociaż 

mam naprawdę duże obawy. Dziękuję. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Ad vocem pan Wiceprzewodniczący Ireneusz Stachnio. 
Wiceprzewodniczący R.M. Ireneusz Stachnio – panie Burmistrzu, sensory oczywiście fajna rzecz, użyteczna 

rzecz, obserwuję je na internecie – możecie państwo sobie śledzić jakie mamy zanieczyszczenie 

godzinowo, dniami, miesiącami, są podsumowania. Tylko, że sensor obejmuje globalnie jakąś tam 

powierzchnię. Sensor umiejscowiony w jednym miejscu będzie reagował tylko wtedy kiedy dym, 

bądź zanieczyszczenie jakieś powietrza, będzie akurat skierowane w tym kierunku. To co pan 

Burmistrz Szponar powiedział, jeśli ktoś pali i w moim kierunku lecie czy w kierunku sąsiadów, 

no to tylko my czujemy to, bo to jest taka smuga zgodnie z wiatrem czy z ruchem 

przemieszczającego się powietrza. Ja mówiąc o tym, o naszych działaniach komisji, chciałbym 

aby pan Burmistrz przygotował pewne rozwiązania żeby ludzie, którzy są zadymiani, 

terroryzowani, mieli możliwość do kogoś zwrócić się w Gminie, bo policja nie jest od – jak to 

kiedyś powiedziano – dymów, straż pożarna nie jest od dymów tych takich uciążliwych i teraz taki 

mieszkaniec nie ma się do kogo zwrócić. No proszę mi wierzyć byłem świadkiem kilku bardzo 

poważnych kłótni pomiędzy sąsiadami właśnie z powodu dymu – na mnie nie leci, proszę bardzo, 

mnie nie zatruwa, mogę palić co mi się podoba. A tak powracając, Szanowni państwo, do 

sensorów jeszcze, jest bardzo ciekawa sprawa, bo teraz wiadomo jest większe opalanie, ludzie 

ogrzewają mieszkania. Natomiast gdybyście państwo zajrzeli i zobaczyli jak w miesiącach letnich 

przedstawia się grafika działania tych sensorów, to w ciągu dnia mamy super powietrze, oddycha 

się pełną piersią, tam jest na zielono wszystko, natomiast w nocy, o godzinie dziesiątej zaczyna się  

- właśnie – żółty i zaczyna się no kopcenie czymś. No nie wiem: lipiec, sierpień, czerwiec, to są 

miesiące letnie gdzie teoretycznie no nikt nie pali przecież o trzeciej rano, o drugiej rano, a mamy 

wtedy największe zanieczyszczenie środowiska. Mnie się wydaje, że także komisja, ale nasze 

władze powinny się przyjrzeć skąd to zanieczyszczenie wynika. Ciepła woda być może. Tylko, 

panie Burmistrzu, większość wiatrów wieje z zachodu i mamy po stronie zachodniej naszej gminy 

Strefę. Czy przypadkiem – no nie wiem, ja nie wiem jak to tam funkcjonuje ta Strefa – czy 

przypadkiem - ludzie różne mają teorie spiskowe i, m.in. mówią o tym, że no w pewnym 

momencie niektóre filtry nie działają na Strefie, bo tego nie widać, bo jest noc, też mało ludzi 

chodzi, więc mało czuje, natomiast sensory wszystko wykazują. Mieszkańcy Ratowic skarżyli się 

wielokrotnie, gdy powietrze wiało z naszej gminy, czyli ze Strefy, że w nocy, godzina pierwsza, 

druga, trzecia w nocy, w lipcu nie można spać przy oknach otwartych, bo taki smród jest. 

Mieszkańcy Miłoszyc, którzy mieszkają przy Strefie blisko, jak gdzieś ze Strefy szedł dym … 

znaczy, przepraszam, ruchy powietrza ze strony Strefy, także to potwierdzali. Nie wiem, 
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widocznie coś tam jest chyba nie tak. Chociaż byłem w TOYOCIE, piękne filtry, pięknie to ładnie 

jest … piękne rozwiązania. Szanowni państwo, SANEPiD, który mógłby skontrolować, pracuje do 

godziny piętnastej. Dziękuję. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Burmistrz Bogdan Szczęśniak. 
Burmistrz Bogdan Szczęśniak – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, ja chyba mieszkam najbliżej wszystkich tu 

obecnych, najbliżej Strefy. Co prawda w nocy z reguły śpię a nie spaceruję, ale powiem szczerze 

nikt z mieszkańców do mnie nie dotarł, czy z sąsiadów, czy z bliskich, ze skargą, że są jakieś 

wyziewy czy jakieś opary, które wydzielają się, są wydalane z obiektów, z firm, które funkcjonują 

na strefie. No do mnie coś takiego nie dotarło, a mówię, najbliżej mieszkam, z wszystkich tu 

obecnych, Strefy. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Burmistrz Marek Szponar.  

Z-ca Burmistrza Marek Szponar – jeszcze jedna uwaga. Myślę, że ona jest na tyle istotna, że pozwoli nam 

przeciąć spekulacje, które do tej pory faktycznie są przedmiotem rozmów na terenie naszej gminy. 

Planujemy w tym roku zamontować właśnie w okolicach Strefy sensory, które będą wykrywać 

zanieczyszczenia przemysłowe właśnie, bo te sensory, które mamy, one są bardziej – nazwijmy to 

– komunalne. Natomiast te, które zainstalujemy, będą faktycznie wykrywać zanieczyszczenia po 

prostu przemysłowe i wtedy z całą stanowczością będziemy mogli powiedzieć czy jest źródło 

pochodzenia faktycznie tych zanieczyszczeń. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Do dyskusji zgłosił się pan radny Tomasz Rygielski. 

Radny Tomasz Rygielski – dziękuję za głos. Panie Burmistrzu, ja tylko dwa krótkie pytania. Jaki jest planowany 

budżet tego programu wymiany tych kotłów – tak prosto mówiąc – i kiedy ten program miałby 

wystartować? Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – pan Burmistrz Bogdan Szczęśniak. 

Burmistrz Bogdan Szczęśniak – Szanowni państwo, w ubiegłym roku to była kwota 350.000, na rok 2020 jest  

w budżecie zapisane – o ile się nie mylę, a chyba się nie mylę – 400.000. Będzie ustalony termin 

do kiedy należy zgłaszać wnioski, no bo to nie może być tak plus nieskończoność, musi być 

termin graniczny. Jeżeli  byłaby taka sytuacja, że w terminie, do którego wnioski będą 

przyjmowane, pojawiło się więcej wniosków spełniające kryteria, które by przekraczały kwotę 

400.000, to na pewno, że tak powiem, dobrego wniosku nie zostawimy bez dofinansowania. 

Znajdziemy te pieniądze w budżecie, dołożymy tak żeby każdy kto wnioskuje został – po 

spełnieniu oczywiście warunków – zaopatrzony w tę dotację. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Czy w tym punkcie ktoś jeszcze z państwa chciałby 

zabrać głos?  

Burmistrz Bogdan Szczęśniak – proszę państwa, bo ta uchwała no dzisiaj będzie podjęta mam nadzieję i zaraz po 

tym podjęciu uchwały procedura rusza. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję serdecznie. Czy ktoś jeszcze z państwa chciałby zabrać głos? 

Dziękuję. Przystępujemy w takim razie, proszę państwa, do głosowania. Kworum sprawdzimy, 

dobrze. Bardzo proszę o potwierdzenie swojej obecności na sesji. W tej chwili na sali jest 20 

radnych. Przystępujemy do głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem tej uchwały 

proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto jest przeciw, kto się wstrzymał. 

 

W sprawie podjęcia uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji celowych ze środków budżetu 

gminy Jelcz-Laskowice na dofinansowanie przedsięwzięć służących ochronie powietrza, głosowano  

w następujący sposób: 
 

  za -           20 (jednogłośnie) 
  - uchwała została podjęta - 
 

UCHWAŁA NR XX.161.2020 

RADY MIEJSKIEJ W JELCZU-LASKOWICACH 

z dnia 28 lutego 2020 r. 
 

                        w sprawie określenia zasad udzielania dotacji celowych ze środków budżetu gminy Jelcz-

Laskowice na dofinansowanie przedsięwzięć służących ochronie powietrza. 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – ogłaszam dziesięć minut przerwy. 

 

Przewodnicząca ogłosiła 10 – minutową przerwę w obradach XX Sesji Rady Miejskiej. 
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Po przerwie. 

Od. pkt 10 – porządku obrad Sesji. 
 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, po przerwie mamy kworum, jest 12 radnych na sali. 

Rozpoczynamy. I proszę państwa jesteśmy w tej chwili w punkcie nr 10. To jest punkt dotyczący:  

Podjęcie uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub 

zarządzającym jest Gmina Jelcz-Laskowice oraz warunków i zasad korzystania z tych 

przystanków. 

 Czy w tym punkcie ktoś z państwa chciał by zabrać głos? Musimy zaczekać właśnie. Ale już panie 

są, tak że. 

 Przeszliśmy do punktu nr 10, odczytałam w jakiej sprawie jest uchwała. I proszę państwa, czy ktoś 

z państwa chciałby zabrać w tym punkcie, w sprawie tego projektu uchwały, głos?  

 Proszę państwa, bardzo uprzejmie proszę o sprawdzenie kworum, potwierdzenie swojej obecności 

i będziemy za chwilę głosować. Proszę państwa, na sali w tej chwili jest 15 radnych. 

Przystępujemy do głosowania. Kto z państwa radnych jest za podjęciem tej uchwały proszę  

o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku. Kto jest przeciw, kto się wstrzymał. 

 

W sprawie podjęcia uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem 

lub zarządzającym jest Gmina Jelcz-Laskowice oraz warunków i zasad korzystania z tych przystanków, 

głosowano w następujący sposób: 
 

  za -           15 (jednogłośnie) 

  (w głosowaniu nie brali udziału radni: Janina Hernas, Robert Jadczak, Karolina Kolado, Michał  

                          Pakosz i Marek Starczewski chwilowo nieobecni na sali obrad) 
  - uchwała została podjęta - 
 

UCHWAŁA NR XX.162.2020 

RADY MIEJSKIEJ W JELCZU-LASKOWICACH 

z dnia 28 lutego 2020 r. 
 

w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub 

zarządzającym jest Gmina Jelcz-Laskowice oraz warunków i zasad 

korzystania z tych przystanków. 

Od. pkt 11 – porządku obrad Sesji. 
 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – przechodzimy do punktu nr 11: Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy części holu na parterze budynku Urzędu Miasta  

i Gminy z dotychczasowym dzierżawcą oraz wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy. 

 Czy w sprawie tego projektu uchwały ktoś z państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę. Jeszcze raz 

musimy sprawdzić kworum, bo się zmieniła liczba radnych. Panie radny, czy możemy prosić  

o potwierdzenie obecności? Proszę państwa, ja chciałam zdyscyplinować państwa, bo ja pięć razy 

dzwonkiem dzwoniłam. Dobrze. Bardzo proszę o potwierdzenie obecności. Dziękuję bardzo. Czy 

ktoś z państwa chciałby zabrać głos? Jeszcze raz ponowię pytanie. Nie widzę. W takim razie 

przystępujemy do głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem tej uchwały proszę  

o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku. Kto jest przeciw, kto się wstrzymał.  

 

W sprawie podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy części holu 

na parterze budynku Urzędu Miasta i Gminy z dotychczasowym dzierżawcą oraz wyrażenia zgody na 

odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy, głosowano w następujący 

sposób: 

za -           18 (jednogłośnie) 

(w głosowaniu nie brali udziału radni: Karolina Kolado i Michał Pakosz, chwilowo nieobecni na 

sali obrad ) 
  - uchwała została podjęta - 
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UCHWAŁA NR XX.163.2020 

RADY MIEJSKIEJ W JELCZU-LASKOWICACH 

z dnia 28 lutego 2020 r. 
 

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy części holu na parterze 

budynku Urzędu Miasta i Gminy z dotychczasowym dzierżawcą oraz wyrażenia 

zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy 

dzierżawy. 

Od. pkt 12 – porządku obrad Sesji. 
 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, przechodzimy do punktu nr 12. To jest punkt, który w dniu 

dzisiejszym wszedł do porządku obrad sesji i ten projekt uchwały musi być odczytany.  

O odczytanie poproszę pana Przewodniczącego Krzysztofa Woźniaka. Przed odczytaniem projektu 

uchwały pan Burmistrz Romuald Piórko. 

Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, w imieniu Burmistrza zgłaszam 

autopoprawkę do projektu uchwały. W § 1, w punkcie 3, Załącznik Nr 3 pod nazwą „Objaśnienia 

przyjętych wartości Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta i gminy Jelcz-Laskowice na lata 

…” jest wpisane „2019 – 2026 otrzymuje brzmienie jak w załączniku Nr ”, a powinno być ” na 

lata 2020 – 2028”. Bardzo proszę o poprawienie tego i wtedy projekt będzie czytany przez 

Wiceprzewodniczącego. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. I teraz głos oddaję panu Przewodniczącemu Krzysztofowi 

Woźniakowi. 

V-ce Przewodniczący R.M. Krzysztof Woźniak – odczytał projekt uchwały. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – bardzo dziękuję za odczytanie projektu uchwały i chciałam zapytać czy 

ktoś z państwa chciałby zabrać głos w sprawie tego projektu uchwały? Nie widzę. W takim razie 

przystępujemy do głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem tej uchwały proszę 

podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto jest przeciw, kto się wstrzymał. 

 

W sprawie podjęcia uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta i gminy Jelcz-

Laskowice na lata 2020-2028, głosowano w następujący sposób: 

 

za -           18 (jednogłośnie) 

(w głosowaniu nie brali udziału radni: Karolina Kolado i Michał Pakosz, chwilowo nieobecni na 

sali obrad ) 

  - uchwała została podjęta - 
 

UCHWAŁA NR XX.164.2020 

RADY MIEJSKIEJ W JELCZU-LASKOWICACH 

z dnia 28 lutego 2020 r. 
 

  w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta i gminy Jelcz-Laskowice na lata 

                                            2020-2028. 

Od. pkt 13 – porządku obrad Sesji. 
 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – przechodzimy do punktu trzynastego: Podjęcie stanowiska w sprawie 

dokumentu pn.: Strategiczne Studium Lokalizacyjne Inwestycji Centralnego Portu 

Komunikacyjnego (SSL). 

 I, proszę państwa, z panem Przewodniczącym Stachnio podzielimy się, bo to stanowisko też trzeba 

odczytać. I pan Przewodniczący Stachnio zaczyna. 

V-ce Przewodniczący R.M. Ireneusz Stachnio – odczytał projekt stanowiska we fragmencie kończącym się na 

trzecim akapicie. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – odczytała projekt stanowiska we fragmencie od czwartego akapitu do 

końca. 
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 Czy ktoś z państwa chciałby w sprawie tego stanowiska zabrać głos? Pan radny Michał Wolski 

zgłasza się i udzielam panu głosu. Proszę. 

Radny Michał Wolski – pani Przewodnicząca, dziękuję za udzielenie mi głosu. Panie Burmistrzu, chciałem 

krótko podziękować w imieniu mieszkańców, bo spodziewaliśmy się, czy liczyliśmy na równie 

konkretne i dobrze umotywowane stanowisko. Ja, nie wiedząc o tym, że Centralny Port 

Komunikacyjny Sp. z o.o. zwróciła się bezpośrednio do Urzędu naszego z prośbą o komentarz czy 

o stanowisko, prosiłem na piśmie w imieniu dziesięciu sołectw i mieszkańców tych sołectw o takie 

właśnie stanowisko. No jestem bardzo zadowolony, bo myślę, że są tu konkretne przyczyny, dla 

których pewnie należy się pochylić nad jakimś innym wariantem przebiegu tej kolei na naszym 

terenie. Gwoli pewnego takiego uzupełnienia powiem, że to może nie zostało tu powiedziane, 

chociaż częściowo jakieś tutaj napomknięcia na ten temat mamy, wcześniej, w 2011 r. była 

podobna rozmowa tutaj na sesji Rady Miasta i Gminy Jelcz-Laskowice. Wówczas mówiliśmy o 

tych dwóch wariantach podanych tutaj jako pomarańczowy i … no niech będzie  pomarańczowy 

na mapie. One były dość niepokojąco blisko zaprojektowane względem miejscowości, m.in. 

Dziuplina i wówczas również Rada Miejska tutaj wystosowała stanowisko na piśmie no 

krytykujące tamten przebieg. Proponowano wówczas bardzo konkretnie, z rysunkiem na mapie, 

inny przebieg, który no nie został uwzględniony. Pojawił się natomiast ten, o którym mówimy 

dzisiaj. Chciałbym podkreślić, że nie jesteśmy my, jako wnoszący o takie stanowisko, m.in., 

sołtysi czy sołectwa, nie jesteśmy jakby przeciwnikami samej koncepcji i to myślę, że wszyscy się 

tu rozumiemy. Nie chodzi o to żeby blokować – żeby blokować. Natomiast optymalne oddalenie 

takiej inwestycji od zabudowań myślę, że no jest tutaj jednym z kryteriów, które naprawdę 

powinno być wzięte pod uwagę. Jesteśmy dla Wrocławia taką satelicką gminą, gdzie ludzie często 

się wyprowadzają z dużego miasta i chcą – powiedzmy – pewne walory naszej gminy, no one 

decydują o tym, że ci ludzie szukają działek, próbują się budować na naszych terenach. 

Poprowadzenie linii kolejowej w ten sposób, jak tutaj to przez CPK zostało zaproponowane, no 

oznaczałoby dla niejednego mieszkańca wyburzenie i no temu chcieliśmy, takim stanowiskiem, się 

przeciwstawić. Tak że dziękuję uprzejmie w imieniu mieszkańców. Zachęcam czy apeluję 

żebyśmy poparli to stanowisko. Obyśmy mieli tę kolej za jakiś czas. Jak najbardziej myślę, że 

pewnie niejeden z nas by z tego za jakiś czas miał korzystać. Natomiast zależy mi na tym żebyśmy 

się odsunęli od domów i od tych zasobów przyrodniczych, które w gminie mamy cenne. Dziękuję 

uprzejmie. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Do dyskusji zgłosił się pan radny Robert Jadczak. 

Radny Robert Jadczak – dziękuję za udzielenie głosu. Ja to bym powiedział tak, jednym zrobili dobrze, drugim 

zrobili gorzej. Szanowni państwo, oto widać jak na dłoni, że ta proponowana trasa, czy też wizja, 

no jest bardzo blisko Miłoszyc, konkretnie Osiedla Przylesie, no i Dziupliny. Ja w ogóle mam 

wrażenie, że to jest chyba ta sama propozycja, z którą spotkaliśmy się właśnie parę lat temu gdy ta 

sprawa w ogóle ruszyła wtedy. Tak mam wrażenie, że to zostało jak nie ten, to ten. Ale może się 

mylę. No nie jestem zadowolony, że byłoby to w tak bliskim sąsiedztwie Miłoszyc. Dziuplina 

pewnie też nie byłaby zadowolona. I jeśli o mnie chodzi będę głosował przeciw. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – przeciw czemu panie radny? Proszę państwa, ponieważ zaistniało pewne 

niezrozumienie, to jeszcze raz: Stanowisko Rady Miejskiej – to na końcu jest dobrze 

wyartykułowane: „Z uwagi na powyższe uwarunkowania planowany korytarz ww. lokalizacji nie 

uzyskuje aprobaty Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach.”. Czyli za stanowiskiem jeżeli nie 

chcemy takiego przebiegu. 

 Czy ktoś z państwa jeszcze chciałby zabrać głos? Pan Burmistrz Romuald Piórko, potem pan 

Przewodniczący Ireneusz Stachnio. 

   Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, ja pozwoliłem sobie przeczytać 

stanowisko Rady Miejskiej z 2011 r., no i to stanowisko jest takie, że chcemy kolei tylko nie u nas 

itd.. I, proszę państwa, tutaj przygotowując to stanowisko, które zostało przed chwilą odczytane, 

dotyczy wariantu czerwonego. I ten wariant czerwony rzeczywiście no jest taki, że koliduje z tymi 

terenami, o których była mowa w czytanym stanowisku. Natomiast podejście, gdyby Rada 

Miejska podeszła w ten sposób, że wszystko jest fajnie, chcemy kolei a nie u nas, to ktoś kto 

zajmował by się projektowaniem tego - żadne stanowisko, robię po swojemu. Bo trzeba coś w 

zamian proszę państwa. To nie jest tak, że chcemy, ale nie u nas. Jesteśmy za, tylko przeciw u nas. 

I dlatego, proszę państwa, jest alternatywa dla tego czerwonego rozwiązania, na ten temat wczoraj 

odbyło się spotkanie u pana Burmistrza Siechnic, był Sekretarz Gminy Czernica. Bo to nie jest tak, 

proszę państwa, że Gmina Jelcz-Laskowice to wyspa, a reszty nie ma, ta kolej musi przebiegać z 

jednej gminy, przez drugą itd. I jest wypracowane wspólne stanowisko tych trzech gmin odnośnie 

przebiegu. To nie jest dokładnie wariant ten, który dotyczył, który był w roku 2011, ale zbliżony, 
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oczywiście zachowując odległości od miejscowości, maksymalnie od miejscowości Dziuplina, od 

osiedla w Miłoszycach, dalej, od Wojnowic, nie przecinając Grędziny tak jak to było w wariancie, 

tylko między Grędziną a Sontokiem i taka trasa jest możliwa. Oczywiście, proszę państwa, przy 

tego typu inwestycjach nie możemy robić zakrętu w dziewięćdziesiąt stopni, to muszą być 

odpowiednie promienie łuków itd. Ale o tej trasie, o której mówię, jest takie porozumienie tych 

trzech gmin, do tego byłaby akceptacja Zarządu Powiatu Wrocławskiego i Zarządu Powiatu 

Oławskiego robiąc korektę i takie stanowisko byśmy wysłali do … Oczywiście, stanowisko Rady 

Miejskiej podjęte dzisiaj też zostanie wysłane. Natomiast jako stanowisko burmistrzów i Wójta 

Gminy Czernica zostanie wysłane z taką propozycją. Tak że tu, proszę państwa, może … no 

decyzja należy do państwa, możecie państwo zanegować wszystkie warianty. Tylko, tak jak 

powiedziałem, że jeżeli ktoś neguje wszystkie warianty to ten, który robi projekt, na nic nie patrzy, 

robi po swojemu. jeżeli natomiast dajemy coś i sugerujemy, że tak byłoby najlepiej to wtedy 

rzeczywiście to będzie brane pod uwagę, bo będzie to stanowisko merytoryczne. Tyle, proszę 

państwa, że  - mówię – no jeżeli będzie to realizowane, a wszystko wskazuje na to, że tak, no to 

którędyś ta kolej musi przebiegać. Tu jeszcze jedna uwaga proszę państwa, kolej dużych prędkości 

musi przejeżdżać przez Wrocław, nie ma możliwości żeby zatrzymywała się – nie wiem – w 

Siechnicy i dalej, za Wrocławiem – nie. Musi przejeżdżać przez Wrocław. A korytarze do 

Wrocławia, jeżeli chodzi o linie kolejowe, są dzisiaj wytyczone, nie ma innych możliwości, 

technicznych możliwości zwiększenia, czy zmiany trasy nie ma. Tak że tutaj, proszę państwa, te 

aspekty muszą być brane pod uwagę. Dziękuję bardzo.  

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Ad vocem pan radny Robert Jadczak. 

Radny Robert Jadczak – jeszcze chciałem tylko uzupełnić żeby było jasne, ta czerwona koncepcja, która 

wcześniej była, czy też propozycja – jak zwał tak zwał – jak najbardziej, zgadzam się, że ona w 

ogóle była fatalna. No w odniesieniu do niej, no to ta teraz zielona, czy pomarańczowa, na pewno 

jest no lepszą alternatywą. Natomiast tutaj bym tylko taką prośbę miał, jeżeli tu będzie miała 

Gmina jakiś głos w tej sprawie dalej, na dalszym etapie, no to można by, tak przynajmniej z mapy 

wygląda, że można by to jeszcze troszkę przesunąć w stronę Chrząstawy żeby jeszcze kawałek się 

odsunąć od Osiedla Przylesie, no i Dziuplinę też jakoś tam ochronić. No bo ja sobie zdaję, z resztą 

każdy to widzi doskonale, że tu przechodzimy przez zielone tereny, a tutaj w centrum miasta i po 

kolei Chwałowice itd., więc żeby było jasne, nie. No to tyle. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Przewodniczący Ireneusz Stachnio. Proszę. 

V-ce Przewodniczący R.M. Ireneusz Stachnio – w zasadzie swoją wypowiedzią pan Burmistrz wyprzedził moje 

pytanie, bo chciałem się spytać o współpracę pomiędzy gminami dotyczące przebiegu właśnie 

kolei dużych prędkości. Tylko, że Szanowni państwo, za chwilę ten temat rozgrzeje do 

czerwoności naszą gminę i gminy sąsiednie, bo – tak jak wiadomo – nikt nie chce mieć takiej kolei 

obok siebie. To co mówiliśmy na komisji, pas zajęty przez kolej to jest mniej więcej 130 m,  

z jednej 50, z drugiej 50 i same dwa torowiska to jest no tak mniej więcej 130 m ogrodzonego pasa 

siatką tak aby nikt nie miał tam dostępu i prawa wejścia. Ja tutaj odniosłem wrażenie, że 

projektant, o którym pan Burmistrz mówi, to sobie tak jak Stalin siadł po drugiej wojnie 

światowej, wziął linijkę i sobie tak podzielił Prusy przyznając Rosji górę, Polsce dół, a później 

gdzieś tam Szczecin, bo tak mniej więcej to wyglądało. Tak samo tutaj, ta zaproponowana trasa 

przez projektanta to jest trasa lokalnych kolei, bo zahacza o wszystkie miejscowości tak jak by 

miały tam znajdować się dworce, stacje kolejowe, no tak to wygląda. Więc, panie Burmistrzu, 

ponieważ tak za chwilę ten temat rozgrzeje do czerwoności społeczeństwa kilku gmin. To co pan 

wspomniał … Proszę? W całej Polsce. Kolej musi być – tak? – tylko można ją tak usytuować aby 

nie kolidowała z miejscowościami. I wydaje mi się, że władze, pan Burmistrz już nawiązał 

współpracę z burmistrzami czy samorządami ościennych gmin. I teraz mam pytanie panie 

Burmistrzu, czy to jest tylko takie jednorazowe? Czy pan zaplanował jakieś szersze konsultacje, 

współpracę z władzami sąsiednich gmin i wypracowanie stanowiska takiego żeby oddalić tę kolej 

w miejsca gdzie nie ma urbanizacji, gdzie nie ma terenów rekreacyjnych – to jest jedna rzecz.  

A druga rzecz, czy będziemy jako – nie wiem – zrzeszenie jakieś, związek gmin, przez które 

będzie przebiegać kolej, tutaj ten związek lokalnych gmin i będziemy mieć swojego 

przedstawiciela u projektanta, który będzie … i czy my mamy na to wpływ w ogóle jakiś. Czy pan 

Burmistrz, jako władza, jest w stanie dotrzeć do osób, które odpowiedzialne są za projektowanie, 

aby przedstawić stanowisko, nie tylko pewnie nasze, ale wszystkich mieszkańców jednej, drugiej, 

trzeciej gminy. Bo my możemy tutaj podejmować, głosować różne stanowiska, ale podejrzewam, 

że to będzie na takiej zasadzie, że jak coś dotrze nawet tam, to będzie na zasadzie, a co oni tam 

mogą – prawda? – pogłosowali sobie, do teczki jako kolejna strona w aktach i pewnie tak się 

skończy, a może być naprawdę bardzo gorąco. Dziękuję. 
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Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję. Pan Burmistrz Romuald Piórko. Proszę. 

Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, na pytanie czy możemy mieć 

przedstawiciela u projektanta od razu odpowiadam nie, takiej możliwości nie ma i nie będzie – to 

jest jedno. Proszę państwa, kolejny temat – to ja już powtórzę drugi raz – że jeżeli zajmiemy 

stanowisko, że nie przez nasz teren, to tak jak byśmy nie zajęli żadnego stanowiska. Bo, proszę 

państwa, jeżeli dzisiaj buduje się drogi, bo pamiętacie, że nie można było budować drogi 

szybkiego ruchu, autostrady, bo stał budynek, bo stało jakieś tam, ktoś nie chciał sprzedać działki 

czy coś takiego, albo żądał horrendalnej sumy, wprowadzono ZRiD i nikt nikogo nie pyta. Buduje 

się drogi, mamy drogi szybkiego ruchu, mamy autostrady. I budując, proszę państwa, kolej dużych 

prędkości będzie podobna ustawa taka, że będą wywłaszczenia i nie będzie nikt z nikim 

dyskutował. I to co tu pan radny mówi, no tak fajnie by było tylko nie koło nas. Wracamy do 

stanowiska z 2011 r. proszę państwa. Jeżeli nie zaproponujemy niczego to tak jak byśmy nie zajęli 

w ogóle stanowiska, róbcie co chcecie. Natomiast tutaj ja bym się już nie wypowiadał na temat 

stref bezpieczeństwa, stref oddziaływania itd., bo to wszystko już wyniknie z projektu 

budowlanego i z decyzji o warunkach środowiskowych proszę państwa. Tak że mówię, że każda 

… jeżeli my mamy dzisiaj … Gmina Siechnice graniczy z miastem Wrocław bezpośrednio. 

Kolejna gmina to Gmina Czernica, kolejna to Jelcz-Laskowice i dalej to już praktycznie jest inne 

województwo. Jeżeli te trzy gminy zaproponują, to wcale nie jest pewne, że tędy pójdzie. Ale 

propozycja jakaś od nas wspólna wyjdzie to będzie brana pod uwagę, rozważana. Jeżeli Siechnice 

swoje, tu się nie zgadzają, Czernica się nie zgadza. Ba, mówiąc między nami, proszę państwa, jak 

państwo popatrzycie na tę mapkę to wariant czerwony w ogóle nie dotyczy Czernicy, więc Gmina 

Czernica mogła stanąć na stanowisku: a co nas to obchodzi, jesteśmy za czerwonym wariantem.  

A jednak tak nie podchodzą, bo zdają sobie sprawę z tego, że to którędyś musi pójść. A lepiej 

wskazać i wiedzieć. Na pewno, proszę państwa, nie będzie tak, że jeżeli są jakieś tam wymogi 

typu – nie wiem – hałasu, buduje się bariery dźwiękochłonne itd.. No na świecie koleje dużych 

prędkości funkcjonują i ludzie żyją proszę państwa. Tak że mówię, że tutaj stawianie sprawy w ten 

sposób, że tak, jesteśmy za, ale poza naszym terenem – do niczego nie doprowadzi. Tyle, proszę 

państwa i aż tyle. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – pan Przewodniczący Ireneusz Stachnio ad vocem. 

V-ce Przewodniczący R.M. Ireneusz Stachnio – tak, panie Burmistrzu i mnie się wydaje, że wszyscy się  

z panem zgadzamy, tylko jest jedna rzecz. Skoro pewne ustalenia już zostały zawarte pomiędzy 

władzami trzech gmin, jeśli jakaś propozycja padła to żeby nie było tak, że z kolei no gdzieś ona 

sobie znowu pójdzie tam wyżej – prawda – do centrali i gdzieś zostanie włożona do teczki jako 

kolejna strona. Tylko czy my mamy wpływ na to jakiś albo przynajmniej wiedzę ? Może nie 

wpływ, może inaczej, nie przedstawiciela, nie konsultanta, bo wiadomo tego nie będzie. 

Natomiast, czy będziemy informowani jako społeczeństwo, jako radni, jako mieszkańcy nawet 

tych trzech gmin, działając wspólnie, czy będziemy informowani przez pana, na przykład, na 

jakim etapie znajdujemy się – nie wiem – propozycji, negocjacji, bądź jakichś wzajemnych 

rozwiązań. To od pana Burmistrza zależy, bo to jest sprawa, która … no żebyśmy się nie obudzili 

prawda i gdzieś tam z pewną częścią ciała gdzieś. Bo będzie tak, że ktoś przyjdzie i powie to co 

pan Burmistrz powiedział, że będzie specustawa, przyjdą, wykupią i będzie po wszystkim. Jeżeli 

jeszcze na tym etapie mamy wpływ na to i działamy wspólnie z innymi gminami to proszę pana 

Burmistrza aby nie były to tylko rozmowy pomiędzy władzami, ale także żeby efekt tych rozmów 

był nagłaśniany medialnie, np. przez gazetę. No niestety tak trzeba robić, żyjemy w demokracji, 

infrastruktura cywilizacyjna rozwija się wiadomo, ale też to jest nasze życie, to jest nasz spokój, 

wypoczynek, rekreacja, tym bardziej, że jesteśmy gminą naprawdę rekreacyjną i mamy sporo 

zasobów przyrodniczych, które są szanowane i doceniane przez mieszkańców Wrocławia, którzy 

nas odwiedzają. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Burmistrz Romuald Piórko. 

Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, no to właśnie ten wariant jest 

czerwony, że tak powiem, idzie w stronę wypowiedzi pana radnego Stachnio, że no nie niszczmy 

tego co jeszcze zostało z natury. Natomiast, proszę państwa, tak jak powiedziałem, to stanowisko 

trzech gmin pójdzie do Centralnego, do władz Centralnego Portu Komunikacyjnego. Natomiast, 

jeżeli chodzi o informacje, to na pewno pierwsze to odnośnie tych konsultacji, to już pan 

Burmistrz na początku mówił, przy zmianie porządku obrad czytał pismo, że są konsultacje. To 

pismo z numerem, czy z adresem mailowym, wisi na stronie Urzędu i jest ogólnie dostępne – to 

jest jedno. I każdy z mieszkańców może – tam jest ankieta – może tę ankietę wypełnić, podpisać 

się z imienia i nazwiska proszę państwa – to jest jedno. Tak że to nie jest robione w tajemnicy, te 

warianty są jakieś tam i dzisiaj są konsultacje społeczne. Natomiast, proszę państwa, jeżeli będzie 
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ten projekt realizowany, to oczywiście nie będzie to tajemnicą bo będzie wydana decyzja 

środowiskowa gdzie burmistrz, wójt, burmistrz, na terenie, przez który będzie przechodziło, 

będzie zobowiązany do wywieszenia na tablicy urzędu, na stronie internetowej urzędu tę decyzję 

środowiskową. Będzie wydana decyzja pozwolenia na … czy decyzja lokalizacyjna celu 

publicznego to również wójtowie, burmistrzowie, prezydenci będą zobowiązani do wywieszenia 

tejże decyzji do zapoznania się, jak również decyzji pozwolenia na budowę. Tak, proszę państwa, 

to funkcjonuje i te inwestycje, które są realizowane, czy wydawane decyzje środowiskowe przez 

wydział ochrony środowiska itd., one są podawane do publicznej wiadomości. Tak że tutaj będzie 

to samo. Tak że te informacje będą. Jaki będzie wariant, proszę państwa, to my dzisiaj tego nie 

rozstrzygniemy i oby nie czerwony. Natomiast, jak się nawet okaże – nie daj Boże – że czerwony, 

to taką informację będziemy mieli i na każdym etapie będziemy mogli składać odwołanie od 

projektów decyzji. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Do dyskusji zgłosił się pan radny Michał Wolski. 

Radny Michał Wolski – panie Burmistrzu, to ja tylko krótko. Czy my możemy zobaczyć to wypracowane przez 

trzy gminy ten pomysł? Bo rozumiem, że on zostanie przesłany jako jeden z – powiedzmy – jedna 

z naszych stanowisk powiedzmy. I teraz tak, czy my możemy to zobaczyć? No bo mniej więcej 

pan powiedział jak to przebiega. Ja sobie tam usiłuję wyobrazić, w szczególności tam ta Grędzina, 

Sontok wyobrażam sobie. Ale możemy to jakoś mieć w jakiejś formie? Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – pan Burmistrz Romuald Piórko. Proszę. 

Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – proszę państwa, państwo dostaliście takie mapki? To jak państwo 

weźmiecie tę mapkę, to jak popatrzymy – zaczniemy od lewej strony – Siechnice, to jest taka trasa 

na niebiesko. Albo ta trasa na niebiesko, albo wariant taki, że między Siechnicą a Groblicami jest 

taki teren zielony, bo też może być też taki wariant rozważany, że idzie między Siechnicą a 

Groblicami, i wchodzi na czerwoną, już w lewo, w stronę Wrocławia, na trasę czerwoną. I dalej, 

proszę państwa, jak idziemy w stronę Czernicy, to po istniejącym szlaku żółtym, po istniejących 

torach, dochodzimy do Czernicy po istniejących torach i, proszę państwa, już za Czernicą, między 

Wojnowicami a Osiedlem tutaj Słonecznym – jak ono bodajże się nazywa – odsuwamy się bliżej 

Chrząstawy i od Dziupliny odsuwamy się bliżej Chrząstawy Wielkiej, i przechodzimy między 

Dziupliną a Brzezinkami, i w Grędzinie, proszę państwa, schodzimy z tej żółtej, idziemy do 

czerwonej między Grędziną a Sontokiem w czerwoną trasę dalej już. Taka trasa, według nas, jest 

trasą optymalną i takie stanowisko pójdzie jako konsultacja, czy opinia tych trzech samorządów. 

Dziękuję. 

 

Salę obrad opuścił radny Michał Pakosz, w związku z tym w obradach XX Sesji uczestniczy 19 radnych.  
 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Proszę państwa, a ja w tej dyskusji to chciałam 

powiedzieć, że sprawa w zasadzie się pojawiła dzięki panu radnemu Michałowi Wolskiemu, który 

tutaj na komisji o pewne rzeczy zapytał. Myślę, że w tak krótkim czasie, a jesteśmy w okresie tych 

konsultacji, które trwają do 10 marca, to stanowisko Rady Miejskiej no będzie dokumentem 

mówiącym o tym, że my tego wariantu czerwonego nie chcemy, nie akceptujemy. To co pan 

Burmistrz wyśle w odpowiedzi na te konsultacje, to ja myślę, że to będzie też nawiązanie do 

uchwały, która była w 2011 r., bo z czegoś to wszystko jednak się bierze i wynika. bardzo dobrze 

się stało, że jest takie porozumienie między trzema gminami i ten głos nasz, to stanowisko Rady, 

jest tylko głosem wzmacniającym pewne rzeczy. Natomiast, no myślę, że nie można nam czynić 

zarzutu, że my tu niczego nie zaproponowaliśmy, bo myślę, że te materiały wszystkie razem 

dopiero dają jakiś obraz całości. Tak że sądzę, że to stanowisko Rady Miejskiej powinno być 

dzisiaj przyjęte, bo dajemy wyraz temu, tym naszym oczekiwaniom co do przebiegu tej trasy  

i myślę, że te działania są spójne. Dziękuję bardzo. 

 Czy ktoś z państwa chciałby zabrać jeszcze głos w tej sprawie? Proszę państwa, w takim razie ja 

poddaję pod głosowanie Stanowisko Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach … kworum 

sprawdzimy, dobrze. Bardzo proszę o potwierdzenie obecności na sali. Proszę państwa, w tej 

chwili na sali jest 19 radnych, dwie osoby są nieobecne. I przystępujemy do głosowania 

Stanowiska Rady Miejskiej w sprawie dokumentu pn.: Strategiczne Studium Lokalizacyjne 

Inwestycji Centralnego Portu Komunikacyjnego. Kto z państwa jest za przyjęciem Stanowiska 

proszę o podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto jest przeciw, kto się wstrzymał. Kto jest przeciw 

proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się wstrzymał proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk. 
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W sprawie podjęcia stanowiska w sprawie dokumentu pn.: Strategiczne Studium Lokalizacyjne Inwestycji 

Centralnego Portu Komunikacyjnego (SSL), głosowano w następujący sposób: 

 

za  -         17 

przeciw - 0 

wstrzymało się - 2 

  - stanowisko zostało podjęte - 
 

STANOWISKO 

RADY MIEJSKIEJ W JELCZU-LASKOWICACH 

z dnia 28 lutego 2020 r. 
 

w sprawie dokumentu pn.: Strategiczne Studium Lokalizacyjne Inwestycji Centralnego Portu 

Komunikacyjnego (SSL). 

Od. pkt 14 – porządku obrad Sesji. 
 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, przechodzimy do punktu nr 14: Sprawozdania  

z działalności Miejsko-Gminnego Centrum Kultury w Jelczu-Laskowicach i Miejskiej Biblioteki 

Publicznej. 

 Czy w tym punkcie ktoś z państwa chciałby zabrać głos? Pan radny Marek Starczewski. Proszę. 

Radny Marek Starczewski – pani Przewodnicząca, panie Burmistrzu, Wysoka Rado, na szczęście w kwestii tych 

dwóch sprawozdań nie musimy przyjmować stanowiska Rady Miejskiej, a nawet gdyby trzeba 

było to myślę, że byłoby ono bardzo pozytywne, bo praktycznie od początku działalności tych obu 

instytucji widzimy ciągły, postępujący rozwój kultury na terenie naszego miasta i naszej gminy. 

Sprawozdania myślę, że zostały tak przedstawione w sposób wyczerpujący aż myślę, że aż nadto 

wyczerpujący pokazując to to co dzieje się w kulturze na terenie naszego miasta i naszej gminy.  

I myślę, że powinniśmy pogratulować dyrekcjom, zespołom, które pracują w obu tych 

instytucjach, no a i również myślę i panu Burmistrzowi, i nam jako Radzie Miejskiej, że również 

naszym chociażby wkładem tym i środkami finansowymi, którymi wspieramy te instytucje, często 

też i dodatkowymi, co świadczy o tym, że ta działalność jest niezwykle cenna i potrzebna dla 

mieszkańców naszego miasta i gminy Jelcz-Laskowice. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Do dyskusji zgłosił się pan radny Tomasz Rygielski. 

Proszę. 

Radny Tomasz Rygielski – pani Przewodnicząca dziękuję za głos. Korzystając z obecności pani Dyrektor MGCK 

chciałem zadać pytanie, na które nie mógł odpowiedzieć, znaczy no nie znał kwot pan Prezes 

Centrum Sportu. Mianowicie, chciałem zadać pytanie jakie są koszty wynajmu powierzchni jakie 

uiszcza MGCK na rzecz Centrum Sportu? Dziękuję. W skali roku. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – do odpowiedzi została wywołana pani Dyrektor Centrum Kultury. Proszę 

uprzejmie. 

Dyrektor M-G Centrum Kultury Dorota Miś-Hanys – witam wszystkich bardzo serdecznie. Teraz dokładnej 

kwoty nie podam, bo szczerze mówiąc miesięcznie to różnie wychodzi. Płacimy za pięć stałych 

pomieszczeń, do tego wynajmujemy dodatkowe pomieszczenia. Ale oczywiście, jeżeli realizujemy 

imprezy na hali, to też są opłaty. Tak że myślę, że roczny koszt za wynajem pomieszczeń Centrum 

Sportu wynosi około 300.000. Około, dokładnie nie powiem, ale mogę przygotować taką 

informację na następną sesję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Przewodniczący Ireneusz Stachnio. Proszę uprzejmie. 

V-ce Przewodniczący R.M. Ireneusz Stachnio – w zasadzie chciałem się dołączyć do głosu radnego Marka 

Starczewskiego i podziękować pani Dyrektor Dorocie Miś za jeden tylko malutki fragmencik, 

nazwę to roboczo jelczańsko – laskowickie spotkania z batutą, czyli ta muzyka taka troszeczkę 

bardziej poważniejsza. Pan Burmistrz był. Ostatnie przedstawienie, które mieliśmy na hali, no 

przerosło myślę, że wszelkie oczekiwania, pełna hala, pełen aplauz, wszyscy zadowoleni. Myślę, 

panie Burmistrzu, że pieniądze, które są przeznaczane na Centrum Kultury, nie są pieniędzmi 

wyrzucanymi, bo naprawdę jest to na wysokim poziomie i inne gminy nam zazdroszczą tego. 

Wprawdzie nie mamy ośrodka, w którym moglibyśmy mieć scenę taką z prawdziwego zdarzenia, 

ale myślę, że hala też jest fajna. Ja dziękuję pani Dyrektor i całemu zespołowi, z którym pracuje, 

za wspaniałą pracę. Dziękuję. 
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Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Czy ktoś z państwa jeszcze chciałby zabrać głos? Jeżeli 

państwo pozwolicie to ja w tym temacie tych dwóch sprawozdań też chciałabym zabrać głos  

i pozwolicie państwo, że ja się chwilę przy tym zatrzymam dlatego, że my, jako radni, mamy pełną 

informację, dostajemy materiały, natomiast jest to jakby skierowane do gości i do osób, które 

oglądają transmisję. Chciałabym serdecznie pogratulować pani Dyrektor Centrum Kultury, pani 

Dorocie Miś-Hanys, za chwilę o bibliotece też powiem, ale najpierw może o Centrum Kultury. 

Proszę państwa, ten materiał, który otrzymaliśmy, który liczy 38 str., tutaj mamy pełną ofertę od 

przedszkolaków, poprzez młodzież, poprzez osoby dorosłe i poprzez Akademię Złotego  

  Wieku. Ja pozwolę sobie bardzo pokrótce tylko przywołać pewne zajęcia, które się odbywają  

w Centrum Kultury, mianowicie dla dzieci i młodzież – „Tańczące przedszkolaki”, balet, 

multidance, hip-hop, street dance, teatr lakowy, gitara, skrzypce, pianino, spotkania z muzyką dla 

maluchów, zespół wokalny, indywidualne lekcje śpiewu, ukulele, plastyka dla przedszkolaków, 

ceramika, rysunek i malarstwo, modelarstwo, logika, rękodzieło artystyczne, gimnastyka, Chi 

Kung starochińskie ćwiczenia zdrowotne, Akademia Złotego Wieku, stałe zajęcia dla seniorów. 

Bardzo liczna grupa tych seniorów, którzy się skupili w Akademii Złotego Wieku. Realizowany 

jest wypoczynek zimowy i letni dla dzieci i młodzieży. I, proszę państwa, mamy tu, w naszych 

materiałach, wypisane jakie warsztaty się odbyły. Są też podejmowane działania animacyjne w 

świetlicach wiejskich, są warsztaty okolicznościowe. Mamy wyjazdy do wrocławskich instytucji 

kultury. Zespoły, które działają przy Centrum Kultury: Świtezianie, chór Akademii Złotego Wieku 

„Viva La Musica”, Złota Grupa Wokalna, zespół wokalny dziecięcy „Przyjaciele Słońca”, kabaret 

„Bez spiny”. Proszę państwa, wydarzenia kulturalne – nie będę już tego szczegółowo omawiać bo 

wszyscy mamy informacje albo plakaty są, albo jest informacja na Facebooku bardzo obszerna.  

I, proszę państwa, myślę, że duże miasta, większe od naszego, nie mają tak bogatej oferty jaką 

mamy my. I to, że tak prężnie działa Centrum Kultury, i tak bogatą, i różnorodną działalność nam 

serwuje to zasługa pani Dyrektor, ale również pracowników Centrum Kultury. I chciałam tu 

zwrócić uwagę na tę ilość tych zajęć, o których powiedziałam, a nie o wszystkich powiedziałam – 

no nie ma na to jakby w tej chwili aż tak dużo czasu. Ale chciałabym tu może tak zapytać pana 

Burmistrza czy jeżeli chodzi o obsadę Centrum Kultury, to wydaje mi się, że tam chyba powinna 

być chociaż jeszcze jedna osoba, jeszcze jeden etat. To taki – myślę – postulat bo to się odbywa no 

z dużym wysiłkiem pań, które pracują w Centrum Kultury. Jeżeli chodzi o Bibliotekę, to oprócz 

tej działalności podstawowej, statutowej, tam się również odbywają liczne spotkania, kursy, 

obsługa, e-usługi biblioteczne. Mamy tutaj koncerty, mamy kurs komputerowy się odbył, 

spotkania dla dzieci, wystawy, warsztaty nawet robienia pierniczków. I ta oferta Biblioteki jest 

bardzo zachęcająca do korzystania przez wszystkich. Ja, obu paniom Dyrektor, serdecznie 

gratuluję. Myślę, że wszyscy się przychylimy do tych gratulacji i oby tak dalej. I myślę, że 

naprawdę mieszkańcy gminy Jelcz-Laskowice mogą być usatysfakcjonowani z tak różnorodnych 

zajęć, które się odbywają dla naszych mieszkańców. Dziękuję bardzo. 

 Do dyskusji zgłosił się pan radny Julian Kozłowski. 

Radny Julian Kozłowski – ja jeszcze tylko chciałem dodać, bo to chyba nie zostało tak wyartykułowane,  

w sprawozdaniu było, że to wszystko zostało zrobione siłą czterech i pół etatu, bo tego może 

niektórzy przeczytali, a mamy instytucje gdzie jest kilkanaście etatów i no te sprawozdania są 

trochę skromniejsze. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Czy ktoś w tym punkcie jeszcze chciałby zabrać głos? 

Pani Dyrektor Dorota Miś – Hanys. Proszę uprzejmie. 

Dyrektor M-G Centrum Kultury Dorota Miś-Hanys – ja jeszcze chciałam dopowiedzieć to co powiedziała pani 

Przewodnicząca Rady Miejskiej. Tak pokrótce, Centrum Kultury zajmuje się, realizuje się w 

dwóch dziedzinach: w edukacji kulturalnej oraz w realizacji imprez. I w 2019 r. skorzystało  

z Centrum Kultury ponad pół tysiąca osób i działało w ramach 43 sekcji. I tak jak powiedziała 

pani Przewodnicząca, od najmłodszych oferta skierowana jest po seniorów. Jeśli chodzi o imprezy 

kulturalne zorganizowaliśmy 43 imprezy w ciągu roku. No to można tak statystycznie sobie 

policzyć co półtora tygodnia była impreza. I, tak jak powiedział pan Kozłowski, obsada Centrum 

Kultury to cztery i pół etatu. I czego nam tylko brakuje to nowej siedziby, i wnioskujemy o nią, 

ponieważ nie mamy możliwości dalszego rozwoju. Tak że sala widowiskowa i pracownie  

z prawdziwego zdarzenia to jest to czego my potrzebujemy, a oferta będzie sto razy lepsza. Tak że 

dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Czy w tym punkcie jeszcze ktoś z państwa chciałby 

zabrać głos? Nie widzę. Przechodzimy do kolejnego punktu. 
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Od. pkt 15 – porządku obrad Sesji. 
 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – punkt 15: Informacja o stanie bezpieczeństwa publicznego na terenie 

Gminy Jelcz-Laskowice. 

 Czy w tym punkcie ktoś z państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę. Przechodzimy do punktu nr 

16. 

Od. pkt 16 – porządku obrad Sesji. 
 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Wolne wnioski. 

 Czy w tym punkcie ktoś z państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę. Przechodzimy do punktu nr 

17. 

Od. pkt 17 – porządku obrad Sesji. 
 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Komunikaty organów Gminy. Czy w tym punkcie ktoś z państwa chciałby 

zabrać głos? Pan Burmistrz Marek Szponar. Proszę. 

Z-ca Burmistrza Marek Szponar – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, ja pozwolę sobie jeszcze raz 

przypomnieć i serdecznie zaprosić wszystkich mieszkańców naszej gminy do realizacji programu 

o nazwie E-aktywni mieszkańcy gminy Jelcz-Laskowice. Przypomnę również, że w ramach 

projektu wszystkie osoby, które ukończyły 25 rok życia oraz są mieszkańcami województwa 

wręcz nawet dolnośląskiego mogą zapisać się na ciekawe, bezpłatne szkolenia mające na celu 

podniesienie kompetencji cyfrowych mieszkańców z terenu właśnie naszego miasta i gminy, 

niezbędnych do skutecznego korzystania z mediów cyfrowych w celach zawodowych, 

edukacyjnych i rekreacyjnych. Osoby zainteresowane mogą zgłosić udział tylko w jednym z 

przedstawionych tematów. Informujemy, że szkolenia dostosowane są do potrzeb zgłaszanych 

przez grupę i obejmują następujące tematy. Proponuję w pierwszej kolejności te tematy: 

1. Rodzic w internecie – i krótka charakterystyka żebyśmy wiedzieli na co się zapisać. „Rodzic 

w internecie” adresowany do rodziców i opiekunów, poświęcony jest przygotowaniu rodzica 

do roli przewodnika dziecka w zakresie bezpieczeństwa i mądrego korzystania z sieci, 

reagowania na sytuacje zagrożenia, np. kontrola i ochrona w sieci, e-dziennik. 

2. Temat: Moje finanse i transakcje w sieci – przeznaczony dla wszystkich, którzy chcieliby 

nauczyć się załatwić skutecznie sprawy prywatne, biznesowe, finansowe i urzędowe za 

pośrednictwem internetu, płatności, sprawy urzędowe, PIT-y, e-recepty i inne. 

3. Następna tematyka to: Działam w sieciach społecznościowych. Myślę, że też bardzo 

interesująca, ponieważ wiele osób w tych sieciach społecznościowych faktycznie jest. 

Przeznaczony jest dla osób, które chcą poznać filozofię i sposób funkcjonowania sieci 

społecznościowych oraz wykorzystać je w działalności na rzecz swojej społeczności lokalnej 

lub prywatnie. 

4. Oraz mówiliśmy przed chwilą o dużej kulturze, czyli Kultura w sieci – przeznaczony dla 

wszystkich, którzy chcą dowiedzieć się gdzie w internecie szukać ciekawych i przydatnych 

zasobów szeroko pojętej kultury i zasobów edukacyjnych z legalnych źródeł oraz jak 

wykorzystywać je do nauki lub własnej twórczości. Oferta kulturalna w zasięgu ręki, 

rezerwacja biletów on-line i tego podobne sytuacje. 

Szanowni  państwo, szkolenia odbywać się będą jeszcze przez cały marzec 2020 r. na 

udostępnionych przez nas komputerach, w grupach 12-osobowych. Na szkolenie można zapisać 

się telefonicznie lub osobiście, należy podać imię i nazwisko, telefon kontaktowy oraz tytuł 

szkolenia.  

Rekrutacja. Proszę państwa, cały czas prowadzona jest rekrutacja na formularzu zgłoszeniowym 

dostępnym na stronie Urzędu. Również na stronie Urzędu możemy dowiedzieć się więcej na temat 

tych szkoleń. Rekrutacja, proszę państwa, bezpośrednio jest prowadzona również przez 

pracownika Urzędu Miasta i Gminy, pok. nr 28 oraz w naszych dwóch instytucjach kultury, czyli 

Miejskiej Bibliotece Publicznej w Jelczu-Laskowicach – tutaj podam telefon: 71 318 16 02 oraz  

w Miejsko – Gminnym Centrum Kultury w Jelczu-Laskowicach, tel. 509 736 988 i 509 707 230. 

Proszę państwa, są jeszcze miejsca, są możliwości. Naprawdę zajęcia są bardzo atrakcyjne. 

Serdecznie wszystkich jeszcze raz zapraszamy. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Burmistrz Bogdan Szczęśniak. Proszę. 
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Burmistrz Bogdan Szczęśniak – Szanowni państwo, tak wracając do wypowiedzi pana radnego Stachnio  

w kwestii nagród dla juniorów futsalu za brązowy medal, pan Sekretarz wyciągnął naszą uchwałę 

z 24.11.2017 r. w sprawie zmiany uchwały – bo to była, państwo pamiętacie, myśmy tam chyba 

zmieniali trzykrotnie, bo dochodziły nowe dyscypliny, które pierwotnie nie były ujęte w pierwszej 

uchwale – w sprawie określenia zasad i trybu przyznawania oraz wysokości nagród dla osób 

fizycznych za osiągnięcia wysokich wyników sportowych. I „§ 2 ust. 1 otrzymuje brzmienie: 

„Nagroda sportowa jest jednorazowym świadczeniem pieniężnym, które jest wyrazem uznania dla 

zawodnika, który mieszka na terenie gminy Jelcz-Laskowice lub jest zawodnikiem, którego klub 

sportowy ma siedzibę na terenie Miasta i Gminy Jelcz-Laskowice spełniającym następujące 

warunki:”. I dalej mamy : „§ 2 ust. 2 otrzymuje brzmienie: 

„Za wybitne osiągnięcia sportowe uznaje się: 

1) ustanowienie rekordu Świata, Europy lub Polski, 

2) zajęcie miejsca na podium w Mistrzostwach Świata, Europy lub Polski,” i są wymienione 

dyscypliny sportowe: kolarstwo, lekkoatletyka, piłka nożna, futsal, piłka siatkowa, piłka 

koszykowa, kulturystyka, sztuki walki, tenis stołowy, biegi, tańce sportowe, piłka ręczna. 

I za – w paragrafie kolejnym - w Mistrzostwach Polski: I miejsce 4000, II - 3000, III – 2000. Stąd 

każdy z zawodników otrzyma nagrodę w wysokości 2000 zł ale oczywiście brutto – tak? Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – to mówił pan radny Jacek Załubski o tym. Dobrze. Do dyskusji zgłosiła się 

pani Joanna Kamińska. Proszę bardzo. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Joanna Kamińska – informuję członków Komisji Rewizyjnej, że w dniu 

11 marca, o 16.15, odbędzie się  posiedzenie Komisji. 11 marzec. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan radny Tadeusz babski. Proszę. 

Przewodniczący Komisji Samorządu i Prawa Tadeusz Babski – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, 

informuję członków Komisji Samorządu i Prawa o dwóch posiedzeniach. Pierwsze – zaległe – 10 

marca, godz. 16.00, zbiórka przed Urzędem Miasta. I drugie … Jeszcze raz. Pierwsze – zaległe 

lutowe – 10 marca, to jest wtorek, godz. 16.00. Tematem jest: Bezpieczeństwo w rejonie sklepów 

nocnych sprzedających alkohol.  

 I kolejne posiedzenie Komisji wynikające z planu pracy: Informacja o stanie bezpieczeństwa  

w ruchu drogowym na terenie gminy Jelcz-Laskowice. Ono się odbędzie w Urzędzie Miasta 17 

marca, godz. 16.00, wtorek.  

 10 marca, godz. 16.00 – wyjazdowe. 17 marca, godz. 16.00 – w Urzędzie Miasta. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska Stanisław Łukasik. Proszę uprzejmie. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska Stanisław Łukasik – pani Przewodnicząca, ja 

chciałbym przypomnieć Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska, że spotkanie odbędzie się 04 

marca, o czternastej, tu w tej sali. Dziękuję.  

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. To chyba już wszystkie komunikaty w tym punkcie. 

Proszę państwa, przechodzę do punktu osiemnastego. 

Od. pkt 18 – porządku obrad Sesji. 
 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – i zamykam obrady XX Sesji Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach. 

Dziękuję państwu za obecność i życzę przyjemnego weekendu. 

 

Po wyczerpaniu porządku, Przewodnicząca Rady Miejskiej o godzinie 15.21 zakończyła obrady  

XX Sesji Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach. 

 

Protokołowała: 

 

  

 


